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بدین وسیله از کلیه صاحبان سهام شرکت همکاران آهن اسپادانا سهامى خاص 
دعوت به عمل مى آید تا در جلسه مجمع عمومى عادى به طور فوق العاده که 
در تاریخ  1402/05/13  در ساعت 9 صبح  در محل استان اصفهان ، شهرستان 
اصفهان ، بخش مرکزي ، شهر اصفهان، محله قلعه طبره ، خیابان احمد آباد ، 
خیابان گلزار ، پلاك -472 ، مجتمــع عبادي ، طبقه همکف برگزار مى گردد 

حضور به هم رسانید .
دستور جلسه: 

انتخاب مدیران ، بازرسان ، روزنامه

آگهی دعوت مجمع عمومی عادی به طور فوق العاده
 شرکت همكاران آهن اسپادانا ( سهامی خاص ) به شماره ثبت 

۶۹۴۴۰ و شناسه ملی ۱۴۰۱۰۵۶۹۸۲۵

 هیئت مدیره

  بدینوسیله از کلیه صاحبان سهام شرکت ایمن ریف آریا     - سهامى خاص دعوت 
مى شود در جلسه مجمع  عمومى عادى بطورفوق العاده  که رأس ساعت  00 : 09  
صبح    مورخه  12 /  05 / 1402  روز  پنجشنبه  به  آدرس پل فلزى بوستان سعدى 
جنب بانک کشاورزى    به کد پستى  8175656771    تشکیل مى گردد  حضور بهم 

رسانید.
دستورجلسه  :مجمع عمومى عادى بطور فوق العاده  ساعت  00 : 09   صبح مورخه  

 1402 /  05  / 12
-  انتخاب مدیران 

-  و سایر مواردى که در صلاحیت مجمع عمومى  عادى بطور فوق العاده مى باشد . 

آگهی دعوت شرکت  ایمن ریف آریا

سهامی خاص شماره ثبت ۴۲۳۸۸  شناسه ملی ۱۰۲۶۰۶۰۱۸۲۷ 

هیئت مدیره شرکت

       

اوباش اصفهان شناسنامه دار مى شوند
۶

فرمانده انتظامى استان: کوچک ترین رفتار اراذل و اوباش را با همکارى منابع و مخبران تحت نظر داریم

حضور کاپیتان عراقی 
درتمرینات مس

کاپیتان تیم ملى عراق که از روبین کازان 
روســیه به تهران بــراى تمرینات مس 
نقل مکان کرد، این روزها در تمرینات حضور فعالى دارد و با 
توجه به دیر اضافه شدن به تمرینات این روزها در صورت 

صلاحدید کادرفنى با برگزارى ...
۷۶

خط حمله استقلال 
و پرونده های 
باز و بسته آن

نخل عزاداری
 ۳۰۰ ساله را 

سوزاندند!

سرنوشت پر ابهام  جشنواره فیلم کودک ۱۴۰۲  فوت ٧٠٠ نفر به دلیل حوادث ناشی از کاراستان نرم افزارهاى بدردنخور ویندوزجهان نما دلیل خمیازه کشیدن بیش از حد چیست؟تکنولوژی سلامت

بررسى مشکلات روند مدیریت درمان در گفتگوى 
«نصف جهان» با مدیر درمان تأمین اجتماعى 

هیچ سیستم بیمه ای 
به راحتی ما پول خرج نمی کند

مهاجم سابق سپاهان: 

مورایس 
دوست نداشت من 
نیمکت نشین باشم

۷

۳

۲

۲

مى استان: کوچک ترین رفتار اراذل و اوباش را با

کاورکووضضوورضورور کاحضضور کو کاحضور کا کاکاضور حضور کاکاکاضحض
مررتممررتمریمررتمرتمردر تددرتددددر درتمریدرتمرد

تانککاپیککککککککککککککککاپیتان اپیتاککک
ســروســیهروســیه هر
ن کنقل مکان کرد، این روزها د ن رونق دلمک زها رد، ای دکان روزهنقل م این  کرد
بجه ب اضاتوجه به دیر اضافه شدن به دن ه دیر فه شتو یر اض شدنتوجه د به به ضافه
نى باصلاحدید کادرفنى با برگز کادرفدیدکص رفنى برگزصلاح گزحدید د کاد  با برصلا

لقلالتقلالالتقلالقلالتقلال
یایایایی ای 
آننآنآنآنآن

سیل و آتش سوزى مناطق مختلف جهان را در بر گرفته است

کابوس خورشید

  

۷۶

حراج تهران در معرض 
سئوال مجلس و خبرگزاری فارس
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واقعه کربلاواقعه کربلان
 از منظر هنر تعزیه از منظر هنر تعزیه

اصفهاناصفهان  سرآمدسرآمد  یکییکی  ازاز  مهمترینمهمترین  هنرهایهنرهای  نمایشینمایشی  دردر  کشورکشور  استاست

۶
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تجارت نفتى مان را باید 
رمزگذارى کنیم

فوت 700 نفر به دلیل حوادث 
ناشى از کار 

خبرخوان
ماجراى 105 گوشى دزدى 

گوشــى   105   همشهرى آنلاین | 
هوشمند ســرقتى در حوزه استحفاظى هنگ مرزى 
تایباد کشــف و 2 قاچاقچى دستگیر شدند. مرزبانان 
هنگ مرزى تایباد حین کنترل مسافران عبورى به 
چند تبعه افغان مشکوك شــدند و پس از بازرسى از 
آنها 105 گوشى هوشمند سرقتى جاساز شده آنها را 
کشف کردند. کارشناسان، ارزش ریالى گوشى هاى 
تلفن هوشمند ســرقتى را 15 میلیارد و 395 میلیون 

ریال برآورد کردند. 

استاندارد هم موافق است
  گجت نیوز| طــرح واردات خودروهــاى 
کارکرده توسط نهادهاى تصمیم گیرنده مورد تأیید 
قرار گرفته و در همین راستا به تازگى مدیرکل روابط 
عمومى سازمان ملى اســتاندارد نیز اعلام کرد این 
ســازمان با واردات میلیون ها ماشــین ایمن موافق 
است. گفتنى است اخیراً یکى از نماینده هاى مجلس 
گفته بود سازمان اســتاندارد به پراید مجوز مى دهد، 
اما خودروهاى خارجى مثل کیــا و هیونداى را تأیید 

نمى کند.

«مختارنامه» پخش مى شود!
  تسنیم| چند روزى است خبر پخش نشدن 
سریال «مختارنامه» و غیبت آن در کنداکتور محرمى 
تلویزیون در فضاى مجازى دست به دست مى شود. با 
این اوصاف، «مختارنامه» در قالب دو نسخه سینمایى 
ویژه تاسوعا و عاشوراى حسینى از شبکه یک سیما 
روى آنتن خواهد رفت.  آخرین بارى که «مختارنامه» 
روى آنتن رفت به ســال گذشته از شــبکه آى فیلم 

برمى گردد. 

گران ترین تبلیغات 
در اینستاگرام 

جدیدترى آمار منتشــر شــده    عصر ایران|
نشان دهنده درآمد میلیون دلارى چهره هاى مشهور 
از محل دریافت آگهى در صفحه خود در اینستاگرام 
اســت. «کریس رونالدو»، گران تریــن آگهى ها را 
در صفحه اینســتاگرامى خود منتشر مى کند. هزینه 
هر آگهى در صفحه اینستاگرامى این ستاره فوتبال 
دو میلیون و 390 هزار دلار اســت. مســى ابرستاره 
آرژانتینى فوتبال جهان هم با قیمت یک میلیون و 770 
هزار دلار براى انتشار هر آگهى، در رتبه سوم قرار دارد. 

صفحه اینستاگرام او 479 میلیون دنبال کننده دارد.

امروز، پایان بازگشت حجاج
  مهر | تا امروز دوم مرداد ماه تمامى حجاج به 
کشور باز مى گردند. حج تمتع امسال بدون محدودیت 
کرونایى با حضور بیش از دو میلیون زائر از کشورهاى 
مختلف برگزار شد و ایران با 87 هزار و 550 زائر، در 
رتبه ششم بیشترین سهمیه زائرانِ خارجى حج تمتع 
قرار داشت و نخستین گروه خادمان و عوامل زائران 
ایرانى نیز از 30 اردیبهشت عازم سرزمین وحى شدند. 
بازگشت حجاج ایرانى به کشــور از روز 13 تیر آغاز 

شده است.

اتفاق عجیب
 در جام جهانى زنان 

یکى از دیدارهاى جام جهانى     خبر آنلاین |
زنان 2023 به میزبانى نیوزیلند و استرالیا زودتر از زمان 
تعیین شده به پایان رسید! در جریان بازى بین تیم هاى 
ملى انگلیس و هائیتى (اتفاق خنده دارى رخ داد. امیکار 
کالدراس، داور اصلى بازى، 15 ثانیه قبل از پایان وقت 
اضافه، سوت پایان را به صدا درآورد؛ با این حال، خیلى 
زود متوجه اشتباهش شد و بازى را دوباره شروع کرد 
که تا ســوت بعدى فقط دو ثانیه طول کشید. یکى از 
هواداران نوشت: این داور باید بیکار باشد. حداقل 16 
ثانیه زودتر سوت را زد. بازى را دوباره شروع کرد و بعد 

از 2 ثانیه دوباره آن را تمام کرد.

یک عضو کمیســیون انرژى مجلس شوراى اسلامى 
با اســتناد به ســخنان وزیر نفــت گفــت: در دولت 
ســیزدهم ما هم نفت خود را فروخته و هم درآمدهاى 
آن به کشــور برمى گردد اما لازم اســت که در تجارت 
نفتى خــود رمزگذارى داشــته و اطلاعــات آن فاش

 نشود.
فریدون عباسى اظهار کرد: ما باید در تجارت بین المللى 
خود و به خصوص فــروش نفت که تحریم هســتیم 
رمزگذارى داشته باشیم، کسى هم نباید بتواند این رمز 
را بشکند. اینکه آیا پول فروش نفت به کشور برگردانده 
مى شود و از چه راهى، باز باید محرمانه بماند. وى تأکید 

کرد: یک راه منطقى تجارت، تهاتر بین کشورها است 
ولى چقدر از پول فروش نفت را توانسته ایم نقد بیاوریم 
و از چه طریقى نیز این پول را توســط بانک ها جابه جا 
کردیم، مواردى است که اتفاق افتاده اما درایت و سیاست 
کشور ایجاب مى کند که این جزئیات رسانه اى نشود و 

در رسانه ها منتشر شود.
عباســى با تأکید بــر اینکــه وزارت نفت بــا رعایت 
مصالح کشــور و امنیت تجارى فــروش نفت را پیش 
مى برد، تصریــح کــرد: توصیه مى کنم مســئولان 
دولتى جوگیر نشوند و اطلاعات در این زمینه را بیرون

 ندهند.

مدیرکل امور بین الملل سازمان تأمین اجتماعى از فوت 
بیش از 700 نفر به دلیل حوادث ناشــى از کار در سال 
گذشــته خبر داد و گفت: براساس آمارهاى رسمى، این 

میزان به معنى فوت 2 نفر در هر روز کارى است.
حسین مشیرى تبریزى افزود: کاهش این حوادث و به 
صفر رساندن فوت کارگران براثر حوادث و بیمارى هاى 
شغلى، هدفى متعالى است که در همه کشورها با جدیت 
دنبال مى شود و اتحادیه بین المللى تأمین اجتماعى برنامه 
چشــم انداز صفر را به همین منظــور پیگیرى مى کند.  
وى ادامه داد: در ســازمان تأمین اجتماعى نیز موضوع 
پیشگیرى از حوادث ناشــى از کار و بیمارى هاى شغلى 

اهمیت فراوان دارد. موضوع مهمى که در حوادث ناشى از 
کار باید مورد توجه قرار گیرد، این است که این حوادث را 
نباید به عنوان بدشانسى نگاه کنیم و توجه داشته باشیم 

که همه این حوادث قابل پیشگیرى هستند.
مدیرکل امــور بین الملــل ســازمان تأمین اجتماعى 
خاطرنشان کرد: جلوگیرى از حتى یک فوت در حوادث 
ناشى از کار، به معنى نجات یک فرد و حفظ یک خانواده 

است.
مشــیرى تبریزى گفت: باید براى انواع مشاغل برنامه 
مدونى براى کاهــش و به صفر رســاندن این حوادث 

طراحى و پیگیرى شود.

نابسامانى ریال ایران 
مجله «فوربس» به تازگى لیست    گجت نیوز |
کشورهاى دارنده ضعیف ترین پول جهان را منتشر کرد 
که طبق آن ریال ایران در قعر این لیست قرار دارد. طبق 
اعلام مجله فوربس، یک ریال ایران فقط 0/000024 
دلار آمریکا ارزش دارد؛ به بیــان دیگر ارزش یک دلار 
برابر با 422/733 ریال ایران بوده که چنین رقمى آن را به 

ضعیف ترین پول دنیا تبدیل کرده است.

چرا کارمندان پیگیر تعطیلى 
هستند؟!

  ایسنا| فرماندار مشهد با بیان اینکه خودسازى 
و پاکسازى مجموعه اداره از وظایف ماست، عنوان کرد: 
امروز رفت وآمدهاى همکاران ما مورد نظارت نیست و به 
محض اینکه اتفاقى مى افتد مدیران ما پیامک مى زنند آیا 
فردا تعطیل است؟ این چه سیستمى است که در مجموعه 
ما راه افتاده است ؟ مگر شما زندانى هستید؟ مگر شما را 
به زور بر سرکار آورده اند که مدیران ما براى یک اتفاق 
پیگیر تعطیلى هستند؟ داورى تأکید کرد: ما باید شوق به 
سر کار آمدن داشته باشیم و براى خدمت بدویم. نه اینکه 
مجموعه پیگیر باشد تا به عناوین مختلف خدمتگزارى را 
متوقف کند و پشت تریبون هم اعلام کند ما نوکر مردم 

هستیم. کجاى این ادبیات به نوکرى شبیه است؟

تشتت آراء نداشته باشید
این روزها مسئله    روزنامه همشهرى |
حجاب یکى از موضوعات روز رســانه ها و شبکه هاى 
اجتماعى است. موافق و مخالف درباره وضعیت حجاب 
و رفتار حاکمیت و اعمال قانون اظهارنظر مى کنند. اما 
لابه لاى همه این گفتگوها یک روایت تلخ وجود دارد و 
آن هم سوءظن عمیق به نظام تصمیم گیرى است؛ اینکه 
مســئولان این موضوع را به هم حواله مى دهند و این 
تشتت آراء باعث شده است موضوع با جدیت دنبال نشود.

بحث حجاب خیلى جدى و
 مهم است 

سردار قاسم رضایى، جانشین فرمانده    انتخاب|
کل انتظامى کشور خاطرنشان کرد: بحث روز که خیلى 
جدى و مهم اســت بحث حجاب و عفاف است که به 
صورت جدى در حال پیگیرى و در دســتور کار پلیس و 

دیگر مسئولان قرار دارد.

حکم آزاده صمدى عالى بود
  جماران| بهروز محبى، عضو کمیسیون برنامه 
و بودجه و محاسبات مجلس شــوراى اسلامى گفت: 
ســلبریتى ها باید مراقبت کنند و مثل خانم صمدى که 
اخیراً براى ایشان رأى صادر کردند، این حکم عالى است. 
به اعتقاد من این مدل احــکام را باید قضات بدهند که 
سلبریتى ها دیگر به ذهنشان نزند که خلاف آرمان هاى 

یک ملت حرکت کنند.

اهواز بر مدار 50 درجه
بنابر اعلام سازمان هواشناسى، اهواز با    مهر |
50 درجه ســانتیگراد، گرم ترین مرکز استان در کشور 
است. امروز دوشــنبه هم اهواز با 50 درجه گرم ترین و 
اردبیل با دماى 15 درجه ســانتیگراد خنک ترین مراکز 

استان هستند.

کرمانشاه، بدون افغانستانى ها
  اعتماد آنلاین| براســاس دســتور وزارت 
کشور اقامت، اسکان و اشتغال اتباع افغانستانى در همه 
نقاط استان کرمانشاه ممنوع است. طرح شناسایى اتباع 
افغانستانى در استان کرمانشاه تا 19 مردادماه ادامه دارد 
و کارفرمایان متخلفى که کارگران افغانستانى را به کار 
گیرند جریمه خواهند شد. نیروى انتظامى هم با مجوز 

قضایى آنان را دستگیر و از استان اخراج مى کند.

امروز دومین روز از دومین ماه تابســتان است و از زمین و 
آســمان آتش مى بارد. هم در ایران و هم در کل نیمکره 
شمالى، گرما بیداد مى کند. این مرداد ماه سوزان، سازمان 
ملى هوانوردى و فضایى آمریکا را هم به واکنش وا داشته 
است. یکى از دانشمندان ارشد آب وهوا در «ناسا» اعلام کرده 
است داده هاى رصدخانه  هاى اتحادیه اروپا نشان مى دهند 
در ماه جولاى 2023 (مرداد امسال) رکوردهاى روزانه گرما 
شکسته خواهد شد و مردادماه گرم ترین ماه جهان نسبت به 
صدها و حتى هزاران سال قبل خواهد بود. البته ناسا هم اگر 
اعلام نمى کرد، شواهد به وضوح نشان مى دهد نشانه هاى 
تغییرات اقلیمى حاصل از انتشار گازهاى گلخانه اى باعث 

تغییرات محیط زیستى بى سابقه اى در جهان شده است.
در یونان آتش سوزى غیرقابل کنترل در جنگل هاى جزیره 
«رودس» که از هفته گذشته آغاز شــد و تا امروز بى وقفه 
ادامه دارد، باعث آواره شــدن ده ها هزار نفر از ساکنان این 

جزیره شده اســت. متهم اصلى در تداوم این آتش سوزى، 
تابستان خشک، بادهاى شــدید و دماى بالاى هوا بوده 
است. پیش بینى شده است دما در این جزیره گردشگرپذیر 
از 45 در جه سانتیگراد فراتر برود. گرماى کم سابقه در یونان 
هشدار مقامات این کشور را در پى داشته است که معتقدند 
آتش جزیره رودس دامن سایر مناطق جنگلى یونان را هم 

خواهد گرفت.
در سوى دیگر کره زمین هم وضع بهتر از قاره اروپا نیست. 
دیروز اعلام شد آتش ســوزى گسترده در مناطق جنگلى 
جنوب ایالت واشنگتن، ســاکنان یک بخش روستایى در 
شهرستان کلیکیتات را مجبور به تخلیه خانه هاى خودکرده 
است. در جریان این آتش سوزى تاکنون بیش از 30 هکتار از 
مناطق جنگلى جنوب ایالت واشنگتن آمریکا طعمه حریق 
شد. شرایط در این منطقه به حدى رو به وخامت گذاشته 
که آتش نشانان از سراســر ایالت واشنگتن براى مهار این 
آتش سوزى به ناحیه شمال رودخانه کلمبیا جایى که مرز 

جنوبى ایالت واشنگتن با ایالت اورگان را مشخص مى کند، 
انتقال داده شده اند.

موج گرماى کم سابقه و تبعات ناشى از آن بسیار دیگر از نقاط 
کره زمین را هم در بر گرفته است. 

در چین، سازمان هواشناسى این کشور دماى هوا در منطقه 
سین کیانگ واقع در چین را طى هفته گذشته تا 52  درجه 
ســانتیگراد اعلام کرد که یک رکورد بى سابقه محسوب 
مى شود. البته گرماى تابستانى در چین پدیده اى غیرعادى 
نیست اما به گفته کارشناسان، این کشور در ماه هاى اخیر با 
شرایط اقلیمى سخت مواجه بوده که به دلیل تغییرات آب و 

هوایى تشدید شده است.
دى ماه سال گذشته دماسنج ها در منطقه اى واقع در مرز این 
کشور با روسیه دماى بى سابقه 53 درجه سانتیگراد زیر صفر 
را ثبت کردند تا تبعات تغییرات اقلیمى بهتر به چشم بیاید. 
وضعیت در تایلند و ویتنام هم بهتر از جاهاى دیگر نیست. 
بهار امسال در تایلند رکورد دماى 45 درجه سانتیگراد  ثبت 

شد و در ویتنام به دلیل گرماى بیش از 44 درجه و مصرف 
بالاى دستگاه هاى خنک کننده، برق جیره بندى شد.

در هند ماه گذشــته صدها نفر در دو ایالت پرجمعیت این 
کشور براثر شدت گرماى هوا راهى بیمارستان شدند و گرما 
جان نزدیک به 170 نفر را گرفت. در کره جنوبى اواخر هفته 
گذشته سیلاب هاى مرگبارى جارى شد درحالى که اوایل 
ماه جارى کارشناسان هواشناسى در این کشور نسبت به 

فراگیر شدن موج گرما هشدار داده بودند.
جارى شدن سیل در ایالت نوا اسکوشیا کانادا در اوایل هفته 
جارى هم خسارات زیادى بر جاى گذاشت. این سیلاب به 
دنبال  شدیدترین بارندگى نیم قرن اخیر در این ایالت، منجر 
به مفقود شدن چهار نفر ازجمله دو کودك شده است. شدت 
این بارندگى به حدى بود که تنها در عرض 24 ســاعت 
بیش از 25 سانتیمتر باران در برخى از مناطق بر زمین بارید. 
نخست وزیر ایالت نوا اسکوشــیا، وضعیت را «ترسناك» 
عنوان کرده است. از سویى آتش سوزى هاى جنگل هاى 
این کشور نیز در سال جارى تاکنون رکوردى بى سابقه از 
نابودى جنگل ها توسط آتش سوزى را از خود بر جاى گذاشته 

و ابرهاى دود را به داخل ایالات متحده فرستاده است.
درحالى که دماى جهانى به بالاترین حد تاریخى خود رسیده 
است، هم سازمان ملل و هم ســازمان بهداشت جهانى 
نسبت به تبعات گرم تر شدن کره زمین هشدار داده اند. حالا 
هم سازمان جهانى هواشناسى هشــدار داده است که در 
هفته هاى آینده باید در انتظار رکوردهاى گرمایى دیگرى 

در نیمکره شمالى باشیم.
شاید به همین دلیل هم هست که فرانسوى ها به فکر چاره 
براى حفظ پایتخت تاریخى خود از شــراره هاى ســوزان 
خورشید افتاده اند. اروپا امسال دماى 48 درجه سانتیگراد را به 
ثبت رسانده که نشان از وضعیتى بى سابقه دارد. پیش بینى ها 
نیز حاکى از این است که دماى تابستانى پایتخت فرانسه تا 
سال 2050 میلادى به 50 درجه سانتیگراد خواهد رسید. 
شرایطى غیرقابل تحمل براى مردمانى که بدنشان با زیست 

در هواى معمولاً خنک سازگارى پیداکرده است.
پیش بینى شــده این گرماى طاقت فرسا زیرساخت هاى 
پاریس را ویران خواهد کرد. شــبکه برق از قطع برق رنج 
خواهد برد و آب شدن آســفالت باعث بسته شدن جاده ها 
مى شود. شرایطى کابوس وار در پاریس که اگر فکرى به 
حال پدیده تغییرات اقلیمى نشود، احتمال وقوع آن براى 

دیگر شهرهاى جهان نیز دور از ذهن نخواهد بود.

رئیس جامعه تخصصى تورگردانان ایران گفت: درحال 
حاضر عمده تورهاى ورودى ما از کشــورهاى چین و 
عراق است و بیشتر گردشــگران ورودى از کشورهاى 
همســایه در قالب پیله ورى هستند و بیشتر براى خرید 
جنس از مرزهاى ایران عبور مى کنند. این درحالى است 
که در مبادى ورودى این افراد را در زمره گردشگران ثبت 
مى کنند اما از نظر ما (فعالان حوزه گردشگرى) این افراد 

توریست نیستند.

شفیعى شکیب اذعان کرد: گردشگران روس علاقه مند 
هستند علاوه بر سفر به شهرهاى اصفهان، شیراز و یزد، 
به قشم و کیش هم سفر کنند و از دریاى ایران نیز بهره 
ببرند. این درحالى است که گردشگران چینى علاقه اى 
براى سفر به مقاصد جدید ندارند و بیشتر به همان مسیر 
کلاسیک ایران که شامل شــهرهاى اصفهان، شیراز و 

یزد مى شود علاقه مند هستند.  
بــه گفتــه او، گردشــگران چینــى و روس در حوزه 

هتلى و خرید بســته هاى ســفر خوب هزینه مى کنند. 
در این میــان چینى هــا بیشــتر از روس هــا هزینه 
مى کنند و در هتل هاى پر ســتاره اقامــت مى کنند و 
بســته هاى گران تر را مى پســندند اما روس ها هزینه 
کــرد کمتــرى در این حــوزه دارنــد. با وجــود این، 
گردشگران چینى و روس از جمله گردشگرانى هستند

 که عموماً در ایران براى خرید سوغات هزینه نمى کنند. 
خریدشــان بســیار محدود اســت و منحصر به خرید 

مقدار اندکى زعفران شــده اســت. درواقع چینى ها به 
دلیل تنوع صنایع دســتى که در کشورشان وجود دارد 
علاقه اى به خرید صنایع دســتى ایران ندارند و خرید 
سوغاتشــان هم تنها به خرید زعفران و شــاید تعداد 
اندکى فرش محدود شده اســت. روس ها همین را هم 
نمى خرند و زیاد اهــل خرید نیســتند و تنها هزینه اى 
که در ایران مى کنند همان هزینه ســفر و بســته تور 

است. 

اخلاقیات گردشگران چینى و روسى در سفر به ایران

کابوس خورشیدکابوس خورشید

مهران موسوى خوانسارى

 خبرگزارى با نفوذ «فارس» عملکرد حراج تهران را زیر 
سئوال برد. همزمان مرکز پژوهش هاى مجلس شوراى 
اسلامى از نبود قانون مستقل در کشور براى برگزارى 

حراج هاى هنرى خبر داد.
هفدهمین حراج تهران با فــروش 211 میلیارد و 210 
میلیون تومان روز جمعه پایــان یافت و یک اثر «بدون 
عنوان» از سهراب سپهرى باقیمت 21 میلیارد و 300 
میلیون تومان رکورد این دوره را شکست؛ فروش این 
دوره حدود 170 درصد نسبت به سال گذشته بیشتر بود.

خبرگزارى «فارس» دراین باره نوشت: «رقم فروش 211 
میلیاردى این دوره درحالى است که کشور با مشکلات 
اقتصادى زیادى دســت وپنجه نرم مى کند. مشخص 
نیست کســانى که ارقام میلیار دى براى یکسرى آثار 

هنرى هزینه مى کنند، چه اهدافى را دنبال مى کنند.»
از محتواى گــزارش این خبرگــزارى اصولگرا چنین 
برمى آید که طیف طرفدار این خبرگزارى از ناشــناخته 
ماندن خریــداران حــراج تهران گلایه مند هســتند. 
«فارس» مى نویسد: «معلوم نیست چه کسانى حاضرند 
این مقدار پول را براى این نقاشــى ها و آثار بدهند، زیرا 
اســامى خریداران عموماً مشخص نیست مگر کسانى 
که خودشــان اعلام کنند.» علیرضا ســمیع آذر، مدیر 
حراج تهران هم در مصاحبه اى با این خبرگزارى گفته: 
«ما تنها با دستور قضایى مى توانیم اسامى خریداران یا 

فروشندگان را در اختیار مسئولین قرار دهیم.»
گزارش خبرگزارى «فارس» همچنین شامل مواردى 
اســت که پیش تر هم به عنوان شائبه هاى حراج تهران 

مطرح شده بود: «حراج تهران هرساله با حواشى زیادى 
برگزار مى شــود. از جابه جایى ارقام میلیاردى تا پنهان 
بودن مشخصات خریداران و حضور برخى افراد مسئله دار 
و... برخى معتقدند این حراج ها راهى براى پول شــویى 
اســت. افزایش بیش ازپیش آثار و پیشنهادهاى عمدتاً 
میلیاردى خریداران براى این آثار، این شائبه را نسبت به 

حراج تهران تقویت مى کند.» 
این در حالى است که دو روز بعد از برگزارى حراج تهران، 
دفتر مطالعات فرهنگ و آمــوزش مرکز پژوهش هاى 
مجلس شوراى اسلامى در نشستى که با حضور مدیران 
و کارشناسان مربوط به حوزه اقتصاد فرهنگ و هنرهاى 
تجســمى از وزارتخانه هاى فرهنگ و ارشاد اسلامى و 
میراث فرهنگى، گردشگرى و صنایع دستى و همچنین 

حوزه هنرى انقلاب اسلامى برگزار شد، ابعاد مختلف 
نظام حقوقى حاکم بر حراج هاى هنرى کشور و نیازهاى 
قانونگذارانه آنها را مورد بررسى قرار داد. در این نشست 
بر ضرورت تنظیم گرى مجلــس و دولت در این زمینه 

تأکید شد. 
اما «تنظیم گــرى» در این حوزه به چه معناســت؟ از 
گزارش دفتــر مطالعــات فرهنگ و آمــوزش مرکز 
پژوهش هاى مجلس شوراى اسلامى از نشست مزبور 
چنین بر مى آید که موضوعاتى چون تضمین اصالت اثر، 
ارزش گذارى و قیمت گذارى بر آثار هنرى، شفافیت هاى 
مالى، صلاحیت هاى حرفه اى برگزارکنندگان حراج ها، 
جایگاه دولت در تنظیم گرى براى حراج ها، سامانه اى 
براى شــناخت حرفه اى افراد، آثار و سازوکارها، حقوق 

خریداران و فروشندگان، توجه به بازارهاى هنرى، تعیین 
مرجع حکمرانى و وظایف هر یک از دستگاه ها و مانند 

آن طرح و درباره آنها مورد بحث بوده است.
اینها مواردى است که خبرگزارى «فارس» هم در باره 
آن دغدغه دارد.بر همین اساس این خبرگزارى به بازنشر 
اظهارات حســین خلیلى که از او به نام «دانش آموخته 
اقتصاد هنر» یادشــده پرداخته  اســت. این کارشناس 
دى ماه 1400 در مصاحبه اى بــا خبرگزارى «فارس» 
گفته بود: «همواره سازوکارهاى پنهانى در حراج ها وجود 
دارد، گمانه زنى ها مختلف اســت، چون در کشورهاى 
مختلف معافیت هاى مالیاتى مشمول آثار هنرى مى شود 
و بنابراین محل مناسبى براى پولشویى مى تواند باشد. 
گمانه دوم این اســت که اصلاً پولى جابه جا نمى شود، 
یعنى رقم را اعلام مى کنند اما فرد خریدار مشــخص 
نیست. یعنى هدف این است که قیمت اثر را بالا ببرند. 
مثلاً من یک مجموعه دارى هســتم که با حراج توافق 
مى کنم و اگر ارزش اثرم نیم میلیون دلار است، آن را 5 

میلیون دلار اعلام مى کنند!»
در طول تمام سال هاى گذشــته تا امروز،  خبرگزارى 
«فارس» همواره مخالفت خود را با این شیوه حراج در 
کشور ابراز داشته و این سبک را «وارداتى» توصیف کرده 
است. اما رکوردشکنى میلیاردى و عجیب روز جمعه در 
حراج تهران کار را به جایى رسانده که این خبرگزارى فارغ 
از همه اتهام هایى که بالاى سر این رخداد هنرى وجود 
دارد، اصل برگزارى آن را به وضعیت نامناسب اقتصادى 
در کشور گره زده و حراج تهران را «شوخى تلخ با مردم» 

قلمداد کرده است.

آرمان کیانى

حراج تهران در معرض سئوال مجلس و خبرگزارى فارس

سیل و آتش سوزى مناطق مختلف جهان را در بر گرفته است
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تفویض اختیار مدیران 
کلانشهرها افزایش یابد

سرنوشت پر ابهام  جشنواره 
فیلم کودك 1402  

تصادف زنجیره اى 10 خودرو 
مدیرعامـل سـازمان آتش نشـانى و خدمـات ایمنى 
شهردارى خمینى شهر از تصادف زنجیره اى 10 خودرو 
در بلوار سردار سـلیمانى خبر داد. آتشـپاد دوم مهدى 
مرادیـان اظهار کرد: حادثـه ترافیکى سـاعت 6 و 23 
دقیقه صبح روز یکشنبه اعلام شده است. در این حادثه 
10 دستگاه خودروى سبک و سنگین و محبوس شدن 
تعدادى از سرنشینان در خودروها گزارش شد. پس از 
حضور عوامل اعزامى به محل حادثه مشخص شد در 
ابتدا سه خودرو با یکدیگر برخورد داشته، یک بنز تک 
با قصد پرهیز از تصادف با سه خودروى مذکور ترمز و 
یک خودروى آبرسـان با آن تصادف مى کند و سپس 
چند خودروى سبک دیگر نیز با این خودروى آب رسان 
برخورد مى کنند. وى با بیان اینکه مأموران اعزامى این 
سازمان نسبت به رهاسازى پنج مصدوم با سنین 48، 
36 ،43، 50 و 48 اقدام کردند، تصریح کرد: مصدومان 

این حادثه به بیمارستان منتقل شدند.

3 خط مهم مترو در اصفهان
مدیرعامل شرکت عمران شـهرهاى جدید از مراحل 
تکمیل 6 خط متروى شهرهاى جدید به کلانشهرهاى 
تهران و اصفهان خبـر داد. علیرضا جعفرى مهمترین 
خطوط ریلى در دسـت اجرا را 5 خـط از جمله متروى 
اصفهان-بهارستان به طول 15 کیلومتر و با پیشرفت 
52 درصد و اصفهان-فولادشهر و اصفهان-مجلسى 

عنوان کرد.

برافراشته شدن چادر
 1600 مترى 

رئیس اداره میراث فرهنگى، گردشگرى و صنایع دستى 
شهرستان نطنز از برافراشته شدن چادر 1600 مترى 
خیمه حسینیه تاریخى نطنز به مناسبت ماه محرم خبر 
داد. حسین یزدانمهر گفت: برپایى خیمه هاى سوگوارى 
ایام شـهادت امام حسـین (ع) و یاران باوفاى ایشـان 
یکى از سـنت هاى کهـن تاریخى در این شهرسـتان 
اسـت. وى تصریح کـرد: بیش از 55 سـال اسـت که 
سنت برافراشتن چادر بر فراز صحن حسینیه تاریخى 
و 160 ساله در این باغشـهر تاریخى به همت مردم و 
هیئت هاى مذهبى اجرا مى شود. این سنت تاریخى در 
سال 1390 در فهرست میراث ناملموس کشور به ثبت 

ملى رسیده است.

وبا در اصفهان گزارش
 نشده است

سخنگو و مدیرکل روابط عمومى دانشگاه علوم پزشکى 
اصفهان گفت: در اسـتان اصفهان هنوز نمونه مثبتى 
از بیمارى وبا گزارش نشـده اسـت، اما تا پایان فصل 
تابستان احتمال گرفتارى برخى از افراد به این بیمارى 
وجود دارد. پژمان عقدك اظهار کـرد: از آن جایى که 
در کشـورهاى همسـایه وبا وجود دارد، ممکن اسـت 
افرادى که وارد کشور مى شوند، ویروس وبا را به کشور 

منتقل کنند.

سگ ها و گربه ها واکسینه 
مى شوند

مدیرکل دامپزشکى استان اصفهان گفت: سگ هاى 
صاحـب دار و بلاصاحـب و حتـى گربه ها بـه منظور 
پیشـگیرى از گسـترش بیمـارى هـارى، واکسـینه 
مى شـوند. سـید رضا موسـوى اظهـار کـرد: یکى از 
معضلات زیسـت محیطى گسـترش بیمارى هارى 
در بیـن حیوانـات از طریق سـگ هاى صاحـب دار و 
بلاصاحـب و گربه ها هسـتند که واکسیناسـیون این 
حیوانـات در دسـتور کار قـرار گرفته اسـت. بـه گفته 
موسـوى، واکسیناسـیون سـگ هاى صاحـب دار و 
بلاصاحب چنـد مرتبه در سـال توسـط دامپزشـکى 
انجام مى شـود تا مانع از گسـترش بیمـارى هارى در 
بین مردم شـود. وى به نتایج آزمایش هـاى هارى در 
استان اصفهان اشـاره و اظهار کرد: سـال گذشته 26 
مورد آزمایش هارى مثبت ناشى از گزش حیوانات ثبت 
شده که در مقایسـه با سال 1400 رشـد 36 درصدى 

داشته است.

هیچ سیستم بیمه اى به راحتى ما 
پول خرج نمى کند

در فاصله دوماه باقى مانده تا برگزارى جشنواره فیلم هاى 
کودکان و نوجوانان، تغییرات مدیریتى و میزان تولیدات 
ســینماى کودك و نوجوان، چگونگــى برگزارى دوره 
سى وپنجم این جشنواره بین المللى را با ابهام هایى روبرو 

کرده است.
تیرماه سال گذشته مدیرعامل وقت بنیاد سینمایى فارابى 
به عنوان دبیر جشــنواره فیلم هاى کودکان و نوجوانان 
اصفهان حکم گرفت و به نظر مى رسید بعد از چند سال 
که جشنواره تحت تاثیر کرونا بود، سى و پنجمین دوره به 
روال همیشگى خود برگزار شود اما در نهایت قرار براین 
شد که با توجه به شرایط خاص سال 1401، بخش رقابتى 

و نمایش فیلم جشنواره به امسال موکول و  این دوره از 10 
تا 16 مهر ماه در اصفهان برگزار شود.

اما تاکنون دو تغییر مدیریتى مهــم در این رویداد انجام 
شده است؛ نخست معاون فرهنگى و اجتماعى شهردارى 
اصفهان همین دو ماه قبل استعفا کرد و دوم تغییر دبیر 
جشــنواره که با تغییر مدیرعامل بنیاد سینمایى فارابى 

اتفاق افتاد.
جدا از این موضوع، تولید اندك فیلم هاى کودك و نوجوان 
همچنان دغدغه اصلى این رویداد است. در این زمینه یک 
سوال مهم این است که این جشنواره بین المللى چگونه و 

با چه استانداردهایى برگزار خواهد شد؟

رئیس شوراى اسلامى شهر اصفهان گفت: ضرورى است 
که براى پیشبرد امور اختیارات مدیران کلانشهرها نسبت 

به دیگر شهرها افزایش یابد.
محمد نورصالحى تصریح کرد: 44 سال از انقلاب اسلامى 
مى گذرد و شــاید یکى از مهمترین موضوعات پرداخته 
شده در قانون اساسى لزوم نقش دادن به مردم در تقویت 
حکومت هاى محلى و در واقع اداره امور مردم توسط مردم 

با نظارت و انتخاب مردم است.
رئیس شوراى اسلامى شهر اصفهان خاطرنشان کرد: 20 
سال ابتدایى، زمینه تشکیل شوراها فراهم نبود و وظایف 
شوراها توسط وزارت کشور و استاندارى ها انجام مى شد. 

بنابراین وظایف شــوراها به تدریــج در نهادهاى دولتى 
متمرکز شد. در 20 سال بعد که شوراها تشکیل شده است، 
بازگرداندن اختیارات از نهادهاى دولتى به شورا لازم است 
اما چنین اهتمامى وجود نداشته و سخت است. بنابراین بر 
تمرکزگرایى در اداره امور کلان کشــور و شهرها مواجه 

هستیم.
وى خاطرنشان کرد: قائل نیستیم که اختیارات به یکسان 
به مدیریت شهرى واگذار شود، اما در نظام قانون گذارى 
و اجرایى کشور باید عزم و اراده بر این باشد که تفویض 
برخى اختیارات به ترتیب از کلانشــهرها و شــهرهاى 

بزرگ تر شروع شود.

و حالا مردادماه...

برگزارى دومین سوگواره عکس عاشورایى 

اهتزاز پرچم عزاى حسینى در پارك کوهستان
 نجف آباد

نصف جهان   روزنامه «اصفهان امروز» در ســرمقاله 
شــماره دیروز خودش به «مدیریــت مصرف برق و 
ضرورت همکارى دولت و مردم» پرداخت و نوشت: 
«کم کم به روزهاى اوج گرماى تابستان نزدیک مى 
شویم، مردادماه که مى شود تابستان قدرت خود را به 
همگان نشــان مى دهد و دماى هوا در نقاط مختلف 
کشور افزایش چشمگیرى پیدا مى کند. در این شرایط 
یکى از مهمترین مشکلاتى که تمامى بخش ها را با 
خود درگیر مى کند، کمبود برق است. افزایش شتابان 
مصرف برق در این بازه زمانى باعث تحمیل فشــار 
بسیار زیاد به شبکه تولید و توزیع برق مى شود و این 
موضوع تأمین برق موردنیاز بخش هاى مختلف را با 

مشکل روبرو مى کند.»

ایــن روزنامــه در ادامه یادداشــت خــودش آورده 
اســت:  «مى طلبد دولت با برنامــه ریزى صحیح در 
جهت افزایــش ظرفیت تولید، زمینــه صرفه جویى 
در تمامى بخش ها را نیز فراهم آورد تا شــبکه برق 
کشور بتواند با کمترین مشکلات احتمالى و کمترین 
آســیب مردادماه را طى کند.از طرفــى در این ایام، 
کاهش مبلغ قبض برق و صرفه جویى با راهکارهاى 
بهینه مصرف، به یکى از دغدغه هاى بســیارى افراد 
تبدیل مى شود. با افزایش بهاى انرژى هاى خانگى، 
منطقى تر است که تا جاى ممکن با روش هاى ساده 
مصرف برق کاهش یابد. این کار، علاوه بر کمک به 
هزینه ها، تأثیر مســتقیم و مفیدى بر محیط زیست 

خواهد گذاشت .»

نصف جهان   دومین ســوگواره عکس عاشــورایى با 
موضوع آداب و رسوم ماه محرم و صفر در خوراسگان 
برگزار مى شــود. این ســوگواره شــامل سه بخش 
عکس هاى قدیمى، عکاســى با دوربیــن حرفه اى و 

عکاسى با تلفن همراه است. مهلت ارسال این عکس ها 
تا 18 مردادماه است و علاقمندان براى حضور در این 
سوگواره و جهت کسب اطلاعات بیشتر با شماره تلفن  

03135212474-7 مى توانند تماس حاصل نمایند.

نصف جهان  مدیر اداره ارتباطــات و امور بین الملل 
شهردارى نجف آباد گفت: همزمان با آغاز ماه محرم 
پرچم «یا اباعبدا... الحسین(ع)» در پارك کوهستان 

برافراشته شد.
مصطفى حیدرى ضمن تســلیت فرا رســیدن ایام 
شهادت حضرت امام حسین(ع) گفت: در نخستین 
شب از ماه محرم طى مراسمى که با حضور فرماندار 
ویژه شهرستان، شهردار و اعضاى شوراى اسلامى 
شهر، رئیس آموزش و پرورش، جانشین سپاه ناحیه 
نجف آباد، معاونین و مدیــران مناطق، پرچم عزاى 

حسینى در محوطه پرچم پارك کوهستان به اهتزاز 
درآمد. وى از ســخنان فرماندار ویژه شهرســتان 
نجف آباد پیرامون لزوم توجه عملى به حضرت امام 
حسین(ع) به عنوان نماد آزادگى و تبیین دستاوردهاى 
قیام جهان شمول عاشــورا به عنوان درس نجات 
بخش و همیشگى جامعه اسلامى  و شهردار نجف 
آباد با محوریت لزوم پاسداشــت شعار دینى با اصل 
قرار دادن تعالیم شیعى واقعه عاشورا و تکریم اصول 
عــزادارى متفکرانه به عنوان بخش نخســت این 

مراسم یاد کرد. 

این بار هم مشکل تکرارى کمبود دارو!

به نظر مى رسد که درد کمبود و نایاب شدن دارو براى 
بیماران خاص هیچوقت به پایان نرسد و این بیماران 
باید هر بار به واســطه کمبود یا نایاب شدن داروها با 

مشکل مواجه باشند.
این بــار نایاب شــدن داروى «برنتوکســیماب» در 
داروخانه هاى اســتان که یــک داروى حیاتى براى 
بیماران ســرطانى به شــمار مى رود باعث شده این 
بیماران به جز درد ناشى از بیمارى بار کمبود دارو را هم 

به دوش بکشند.
این دارو علاوه بر اینکه قیمت بالایى دارد مدتى است 
که در داروخانه ها نیســت و این بیماران با مشکلات 

جدى در رابطه با تامین آن دچار شده اند.
کمبودهاى دارویى واقعیتــى غیرقابل کتمان در نظام 
بهداشت و درمان ماست، ماجرایى پرتکرار که به صورت 
جدى با کمبود آنتى بیوتیک و سرم از سال گذشته آغاز 
شد و به نوبت گریبان سایر داروها را هم گرفت و مدام از 

یک حوزه به حوزه دیگر منتقل مى شود.

تناقض در مدیریت منابع آبى
 از نگاه عضو شوراى شهر شاهین شهر

نصف جهان  عضو شــوراى شهر شــاهین شهر در 
واکنش به انتشار گسترده ویدیو رها سازى آب تصفیه 
خانه فاضلاب شــهر یزد در دل کویر با یادآور شدن 
بازدید خود و ریاست شوراى شهر شاهین شهر از این 
منطقه گفت: رها سازى پساب در کویر و عدم استفاده 
از آن نتیجه ســوء مدیریت در رابطه با مدیریت آب 
کشور است.  حسین شــاهزاده فرد افزود: ترك فعل 
برخى مدیران و بارگذارى هاى متعدد در حوضه آبریز 
زاینده رود امروز منطقه را درگیر چالش هاى اساسى 

نظیر پدیده گرد و خاك(ریز گردهاى سمى) به عنوان 
عامل بیمارى، فرونشست و همچنین تاثیرات روحى 
روانى بواسطه خشکى رودخانه حیات بخش زاینده 
رود و تالاب گاوخونى را با 98 درصد خشکى مواجه 
نموده است. وى تصریح کرد: حوضه آبریز زاینده رود را 
نباید با در نظرگرفتن محدود به شهر اصفهان بررسى و 
نگاه کرد لذا این شریان حیات بخش وجودش آرامش 
بخش همه آحاد جامعه و کارکرد مهم افزایش نشاطى 

اجتماعى و تامین شبکه آب شرب است. 

نگاه روز

آغاز عملیات اصلاح هندسى تقاطع ها در فلاورجان
نصف جهان   شهردار فلاورجان از آغاز عملیات اصلاح 
هندسـى تقاطع (سـه راهى) خیابان شـهید مطهرى 
به خیابان توحیـد فلاورجان خبر داد و اظهـار کرد: در 
راسـتاى بهبود عبور و مرور، جلب رضایت شهروندان 
و پیشبرد فعالیت هاى عمرانى در نقاط مختلف شهر، 
عملیات اصلاح هندسى به سرعت در حال انجام است. 
محمدعلى عزیزى افزود: با توجه به بررسى مشکلات 
ترافیکى در نقاط مختلف سـطح شـهر، اجرایى شدن 
مصوبات شـوراى ترافیک و بالا بردن ضریب ایمنى 
تـردد شـهروندان، عملیات اصـلاح هندسـى تقاطع 
(سـه راهى) خیابان شـهید مطهرى به خیابان توحید 
از برنامه هاى سال 1401 شـهردارى است که پس از 
جابه جایى پایه هاى برق در سال جارى آغاز شد. وى با 
قدردانى همکارى ساکنان محله جعفرآباد و امور برق 

شهرسـتان در اجراى این پروژه خاطرنشان کرد: این 
پروژه در آینده اى نزدیک به بهره بردارى خواهد رسید. 
شهردار فلاورجان تصریح کرد: انتظار داریم شهروندان 
همچون گذشته در این مسیر یار و یاور مدیریت شهرى 
باشند و با همراهى مضاعف، خادمان خود را در اجراى 

هرچه بیشتر و بهتر پروژه هاى عمرانى یارى کنند.
وى با اشاره به آماده سازى فضاى سطح شهر متناسب 
با مـاه محرم گفت: بخشـى از فضاسـازى شـهرى و 
تبلیغات محیطى سـطح شـهر فلاورجان به مناسبت 
فرارسـیدن ماه محرم الحرام، ایام سـوگوارى سرور و 
سالار شهیدان حضرت اباعبدا... الحسین (ع) و 72 تن 
از یاران باوفایش، توسط معاونت فرهنگى، اجتماعى 
و ورزشى و واحد زیباسـازى شهرى معاونت اجرایى و 

خدمات شهرى شهردارى فلاورجان سیاه پوش شد.

مریم محسنى

آنچه که از خدمات تأمیــن اجتماعى به عنوان یک نهاد 
عمومى غیردولتى و بزرگترین نهاد حمایت کننده نظام 
سلامت باقى مانده، گلایه هاى حل نشده بیمارانى است 
که ســاعت ها مجبورند در صف درمان بمانند. نخستین 
موردى که در این مراکز به چشم مى خورد، ازدحام است 
در حدى که حتى در راهروهاى برخى از این مراکز یک 

صندلى خالى براى نشستن پیدا نمى شود. 
شــلوغى درمانگاه هاى بیمارســتان هاى آموزشى هم 
که داســتان خودش را دارد و براى ویزیت شدن در این 
مراکز باید بعضاً بیش از نیمــى از روز را صرف کرد. این 
شلوغى زمانى که با هتلینگ ضعیف و خدمات پشتیبانى 
نه چندان دلچســب این بیمارســتان ها همراه مى شود 
البته بیشتر به چشم مى آید. این در حالى است که دولت 
وعده داد بود پزشــک خانواده و پرونده الکترونیک مى 
تواند این مشکلات را حل کند، از شــلوغى ها بکاهد و 
بیماران مى توانند با پرونده هاى الکترونیکى که خواهند 
داشت از خدمات بهترى هم بهره ببرند؛ موضوعى که در

 گفته هاى مدیر درمان تامین اجتماعى استان اصفهان 
هم هست و محمد رجالى کلید حل این مشکل را پزشک 

خانواده مى داند.  
اما از همان زمانى که وزارت بهداشــت مکلف به اجراى 
تام و تمام طرح پزشک خانواده شد تا اکنون که این طرح 
هنوز به شکل کامل اجرا نشــده سال ها گذشته و گوش 
مردم از وعده رایگان شدن کل خدمات سرپایى و ویزیت 
پزشکان پر شده است. با این همه هنوز هم مدیر درمان 
تامین اجتماعى معتقد اســت که هزینه هاى پرت این 
سازمان باید در مسیر اجراى پزشک خانواده هدایت شود 
تا کشتى نظام ســلامت و تامین اجتماعى به سلامت به 

منزل مقصود برسد. 

سازمان تأمین اجتماعى با عائله مندى 
پر و پیمان سه میلیون و 704 نفر قرار 
بوده عدالت را برقرار کند و به نوعى 
بازوى نظام سلامت باشد؛ اما با وجود 
خدمات متنوع درمانى و بیمه اى و با 
اینکه بخش اعظمــى از مردم تحت 
پوشش بیمه هســتند چرا در روند 
مدیریت درمان بهبودى حاصل نشده 
اســت و اکثر مردم از شرایط موجود 

ناراضى هستند؟
مهمترین عامل مدد نکردن منابع است. به این صورت که 
در برنامه سوم توسعه پرداخت از جیب مردم 30 درصد بود 
و 70 درصد هزینه هاى بیمه را دولت پرداخت مى کرد. در 
برنامه چهارم این رویه 50-50 شد، ولى در انتهاى برنامه 
ششم بر عکس برنامه ســوم 70 به 30شد. این درحالى 
است که هر سال منابع هنگفتى هزینه مى شود اما اصل 
قضیه این است که منابع ما در جهتى هزینه مى شود که به 
نفع مردم نیست. به عنوان مثال در هیچ کشورى به اندازه 
کشور ما براى سرماخوردگى هزینه نمى شود و با اینکه 
کشور ما نسبت به بقیه جهان از تجهیزات بیشترى در زمینه 
پزشکى برخوردار است اما هیچ سیستم بیمه اى در دنیا این 

قدر راحت پول خرج نمى کند.
اما مردم به این مساله کارى ندارند 
که نمودار هزینه اى شما آیا به اشتباه 
رو به صعود مى رود یا به درستى. آنها 
خدماتى از بیمه ها مى خواهند که یا 
نیست یا این قدر محدود است که به 

دردشان نمى خورد.
درســت مى گویید و دلیلش را هم توضیح دادم که ما به 
جاى اینکه در زمینه سیستم ارجاع و پرونده الکترونیک و 
پزشک خانواده هزینه کنیم به سمت مقاصدى رفته ایم 

که غیر طبیعى ترین اتفاقات را در کشور ما رقم زده است 
در حالى که در هیچ کجاى دنیا چنین تجهیزاتى نیست.

ولى شلوغى مراکز تامین اجتماعى را 
با وجود خدمات غیر حضورى که دارید 
نمى توان به خاطر اشــتباه در هزینه 
کردها دانست. مردم باید براى گرفتن 
یک نوبت تلفنى روزها معطل شوند و 
این در حالى است که مراکز درمانى و 
درمانگاه ها هم همچنان غلغله است؛ 
آیا این مساله به خاطر نبود مدیریت در 

این زمینه نیست؟
ببینید، در این زمینه خدمــات غیر حضورى باید جارى و 
سارى شود تا شاهد این شلوغى ها نباشیم. در حال حاضر 
ما سامانه 1420 را داریم که به شــکل پیامکى و تلفنى 
و هم به شکل سایت مشــاوره خدمات دهى مى کند و 
پاسخگویى آن به شکل 24 ساعته است و روزانه 20 هزار 
نفر مراجعه داریم. سامانه «تامین دات آى آر» هم هست 
که هر اطلاعاتى بخواهید را توضیح مى دهد و افراد تنها 

باید در موارد خاص مراجعه کنند.

درست است شما ســامانه هاى مختلفى 
دارید اما رسیدن به پاسخ و ارتباط با 
این سامانه ها با مشکل روبرو است. 
ما حجم زیادى بیمــار داریم که باید

 ساعت ها پشــت خط تلفن باشند و 
یا بارها و بارها شــماره گیرى کنند تا 
بتوانند با اپراتورهاى شما ارتباط برقرار 
کنند.این گلایه اى است که بسیارى از 

بیماران دارند.
این را قبول دارم که تعدادى که تلفن مى زنند چهار، پنج 
برابر ویزیتى است که قرار اســت انجام شود و به همین 
خاطر است که مردم معطل مى شوند اما در نظر داریم که 

این بار را کم کنیم. 

آیا نبود یا کمبود پزشــک متخصص 
در مراکــز درمانى باعث نشــده که 
این مراکز شــلوغى بیش از اندازه را 
تجربه کنند و حجم بیماران به نسبت
 ویزیت ها تا این حد فاصله داشته باشد؟

خب این براى ما هم یک چالش بزرگ اســت. گرچه در 
سال هاى گذشته مشکلى از این بابت نداشتیم اما اکنون 
با معضل کمبود پزشک روبرو شده ایم و امیدواریم که در 
سطح کشور به این مساله رسیدگى شود و کمبود پزشکان 

متخصص رفع شود.

این کمبودها بدان معنى نیســت که 
پزشکان ما مهاجرت مى کنند؟

سال هاست تلاش کرده ایم تا به اســتاندارد دو هزار نفر 
پزشک متخصص رسیدیم و اگر اکنون این روند ادامه پیدا 
کند مجبور هستیم متخصص از هند و بنگلادش وارد کنیم.

به غیر از این موضوع، در سوى دیگر 
قضیه، آیا تمایل نداشــتن پزشکان 
به حضور در مراکــز درمانى به خاطر 
تعرفه ها نیســت که چندان آن ها را 
جذب نمى کند و همین باعث مى شود 
که ما با پدیده زیرمیزى هم در مراکز 

درمانى روبرو باشیم؟
این مساله قرار است به نتیجه برسد و دستورالعمل پرداخت 
پزشکان ابلاغ خواهد شد. بر اســاس آن بین 50 تا 100 
درصد پرداختى ها افزایش مى یابد و پرداختى پزشــکان 
تأمین اجتماعى از ابتداى سال محاسبه خواهد شد که رقم 
قابل توجهى خواهد بود و تا حدودى مسئله کمبود پزشک 
در آینده را کاهــش خواهد داد.در حــال حاضر میانگین 
پرداختى به پزشکان متخصصان در بیمارستان شریعتى 
در ماه 20 میلیون تومان و پرســتاران تا 23 میلیون است.

یک جراح قلب با تعرفه امســال حدود یک میلیون تومان 
بابت عمل جراحى دریافت مى کند در حالى که در بخش 
خصوصى تعرفه حدود 60 میلیون تومان اســت واقعاً چه 
انگیزه اى براى یک جراح متخصص قلب وجود دارد که 
براى شش ساعت عمل جراحى حدود یک میلیون تومان 
دریافت کند؟ زمانى که مبناى پرداختى پزشک از کار فردى 
کمتر باشــد طبیعتاً فسادزا اســت و در حالى که باید یک 
هزار و 200 پزشک داشته باشیم اکنون یک هزار پزشک

 داریم.

و این موضــوع به کاهــش پدیده 
زیرمیزى کمک مى کند؟

در حوزه پزشــکان تأمین اجتماعى براى مقابله با پدیده 
زیرمیزى هم برنامه ریزى و اقداماتى اعمال شده است و از 
یک ماه آینده در سیستم ما این معضل را نخواهید دید. مردم 
باید اگر موردى بود گزارش کنند زیرا شرط افزایش هزینه 
پزشکان عدم اخذ پول نامتعارف است. در این زمینه جلساتى 
هم با دانشگاه علوم پزشکى و سازمان نظام پزشکى برگزار 
شده و اگر پزشکى خارج از هزینه مصوب پول دریافت کند 
به تعزیرات معرفى و دو تا سه برابر پولى که دریافت کرده 

جریمه خواهد شد.

رئیــس دفتر تخصصــى هنرهــاى نمایشــى شــهردارى اصفهــان از بازبینى 
25 تئاتر و پذیــرش 12 اثر در رویداد «دورعاشــقان» به مناســبت محرم و صفر 
خبرداد که این آثــار درمجمــوع 195 اجرا در نقــاط مختلف این شــهر خواهند 

داشت.
على دادفر بیان کرد: دفتر تخصصى هنرهاى نمایشــى شهردارى اصفهان، از یک 
ماه گذشــته پیش براى برگزارى مجموعه اى از تئاترهاى خیابانى با همکارى دفتر 

نمایش هاى آئینى شهردارى به مناسبت ماه محرم و صفر فراخوان داد.
وى افزود :30 کارگردان با 40 اثر در این فراخوان ثبت نام کردند و درنهایت، 25 اثر 

بعد از تمرین آماده بازبینى شد.
رئیس دفتر تخصصى هنرهاى نمایشى شهردارى اصفهان گفت: این آثار طى دو روز 
بازبینى شد و از 25 اثر، 12 اثر براى اجرا در محرم و صفر برگزیده شد که درمجموع 

195 اجرا در نقاط مختلف شهر خواهند داشت.

اجراى 12 تئاتر خیابانى در اصفهان به مناسبت محرم و صفر

بررسى مشکلات روند مدیریت درمان در گفتگوى «نصف جهان» با مدیر درمان تامین اجتماعى

دریا قدرتى پور
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بعضى برنامه هاى ویندوزى با وجود این که کار چندان 
مهمى انجام نمى دهند، منابع مختلف دستگاه را به خود 
اشغال کرده، سرعت آن را پایین آورده 
و دسکتاپ را هم با آیکون هاى ریز و 

درشت شلوغ تر مى سازند.
 این دسته اپلیکیشن ها میزان حافظه 
و سى پى یوى زیادى را اشغال مى کنند. شناسایى این 
دســته نرم افزارهاى بدردنخور ویندوز و حذف کردن 
آن ها یکى از مهم ترین کارهایى ست که مى توانید براى 
افزایش سرعت کامپیوتر خود انجام دهید. اگر این نرم 
افزار هاى بدردنخور ویندوز را روى کامپیوتر خود دارید، 

فورا حذفشان کنید

 کوییک تایم 
کوییک تایم یکى از قدیمى ترین اپلیکیشــن ها براى 
پخش محتواى چندرســانه اى است که از سال 1991 
تا امروز، همراه کاربران وینــدوز بوده؛ اما امروز چیزى 

بیشتر از یک نرم افزار بدردنخور نیست!
این ســرویس که توســط اپل توســعه داده شــده، 
قابلیت هاى فراوانى داشــته و از ســال ها پیش روى 
کامپیوتر بسیارى افراد حضور فعال داشته است. با این 
حال اپلیکیشن هاى بهتر و مناسب ترى براى کاربران 
ویندوز در دسترس هســتند که هم سبک تر از کوییک 

تایم هستند و هم قابلیت هاى بیشترى دارند.
نســخه مک او اس نرم افزار کوییــک تایم همچنان 
توسط اپل پشتیبانى شده و آپدیت هاى جدید دریافت 

مى کند. 
با این وجود، از ســال 2016 تا به امــروز هیچ آپدیت 

جدیدى براى نسخه ویندوز این نرم افزار 
منتشر نشده است.

این اما تنها مشــکل QuickTime روى 
ویندوز نیســت؛ چرا که مــدت کوتاهى 

پس از اتمام پشتیبانى از این برنامه، 
محققان متوجه ایرادات اساســى و 
کلیدى در نسخه ویندوز این برنامه 

شدند!

 ادوبى فلش 
برنامه هاى فلش و شاك ویو توســط ادوبى ساخته 
شــده و عملکردى مشــابه با جاوا و مایکروســافت 
ســیلورلایت دارند. هر دو این اپلیکیشن ها با هدف 
اجراى محتواى تعاملى، انیمیشن ها و مینى گیم هاى 
اینترنتى براى ویندوز توسعه داده شده اند و هردو، 

تقریبا یک کار مشترك را انجام مى دهند.
Flash Player به طــور خــاص به عنوان یک 

پلاگیــن بــراى مرورگرهــاى اینترنت 
معرفى شد که محتواى چندرسانه اى، 
انیمیشــن ها، ویدیوهــا و بازى هاى 

آنلاین را اجرا مى کرد.
 Shockwave Player ،از سوى دیگر

بــر روى بازى هاى آفلاین که ســطح 
تعامل بالاترى را ارائه مى کردند، متمرکز بود 

 Flash Player و عملکردى عمیق تر و حرفه اى تر از
ارائه مى کرد. هر دوى این سرویس ها نقش بسیار مهمى 
را در فراگیرى اینترنت در گذشته ایفا کرده بودند و باعث 

ارائه محتواى جذاب تر براى کاربران شدند. 

با این وجود، پیشــرفت هاى حاصل شده 
در تکنولوژى هاى مرتبط با شــبکه، رفته 
رفته نیاز بــه هر دوى این اپلیکیشــن ها 
را از بیــن برد؛ تا جایى کــه Flash اکنون 
نه توســط هیچ یــک از مرورگرهاى 
مدرن پشتیبانى مى شــود و نه توسط 

ادوبى! 
در نتیجه این اتفاق، فلش پلیر و شاك 
ویو پلیر به عنوان خطرات امنیتى براى 
دســتگاه هاى ویندوزى شــناخته شدند و 
امروزه حذف کردن آن ها به تمامى کاربران 

این سیتسم عامل توصیه مى شود.

 وینرر 
در گذشــته هاى نــه چنــدان دور، 
WinRAR پادشاه ابزارهاى فشرده سازى 

براى ویندوز به شمار مى رفت که به دلیل عملکرد 
کم نقص، راحتى اســتفاده و پشتیبانى از 
فرمت هاى متعدد فایل هاى فشــرده، 
به طور گسترده توســط کاربران این 
سیســتم عامل مورد اســتفاده قرار 

مى گرفت.
این نرم افزار همچنیــن تقریباً رایگان 
بود و با وجود این که در صورت عدم خرید، 
همواره در نسخه آزمایشى قرار داشت، اما هرگز 

کاربران را مجبور به خرید نمى کرد.
علیرغم تمامى این موارد، توسعه اپلیکیشن هاى مشابه 
باعث کمرنگ تر شــدن WinRAR و از دســت رفتن 

پایگاه بزرگ کاربران این اپلیکیشن شد.
امروزه کاربران ویندوز مى توانند براى فشرده ســازى 
فایل ها یا باز کردن فایل هاى فشــرده یــا از ابزارهاى 
موجــود در خــود این سیســتم عامل اســتفاده کنند 
و یا به دنبــال برنامه هاى جایگزینى باشــند که همه 
بهینه تر و پرامکانات تر هســتد و هم کاربران را دائم با 
اعلان ها و پیام هاى مربوط به خرید نســخه کامل آزار 

نمى دهند!
از سوى دیگر، Zip-۷ هم یکى از بهترین جایگزین هاى 
WinRAR اســت که نسبت به نســخه هاى رایگان 

WinRAR و WinZip ده درصــد عملکــرد بهترى 

داشته و به طور کاملا رایگان در اختیار کاربران ویندوز
 قرار دارد.

 ویندوز مدیا پلیر
ویندوز مدیــا پلیر بــراى کاربــران وینــدوز همان 
نقشــى را دارد که کوییک تایم براى مــک او اس ایفا 

مى کند!
این نرم افزار مدتى طولانى گزینه اول کاربران ویندوز 
براى اجراى فایل هاى چندرسانه اى به شمار مى رفت 
و قادر به اجراى فرمت هاى صوتى و تصویرى متعددى 
ماننــد WAV، WMA، MPEG، AVI ،MP۳ و البتــه 

WMV بود.

در عین حال، مایکروســافت با ویندوز 10، ســرویس 
Movies & TV را به عنوان جایگزین مدیا پلیر به عنوان 

محور اصلــى اجراى فایل هاى چندرســانه اى معرفى 
کرد و توان خود را بــر روى این اپلیکیشــن متمرکز

 نمود.
 با این وجود، مدیا پلیــر هنوز در Windows10 حضور 
داشته و به عنوان سرویســى جانبى در اختیار کاربران 

قدیمى تر قرار گرفته است.
در حــال حاضــر، VLC Player تمــام کارهاى نرم 
افزارهاى وینــدوز مدیا پلیــر و Movies & TV انجام 
مى دهد و قابلیت هاى بسیار بیشــترى را هم نسبت به 

این دو ارائه مى  دهد.
 بنابراین، اپلیکیشــن رایگان VLC مى تواند گزینه اى 
منطقى تر براى علاقمندان به محتواى چندرســانه اى 

در ویندوز باشد.
مایکروسافت البته نسخه اى جدید از ویندوز مدیا پلیر را 
هم تحت نام Media Player براى ویندوز 11 توسعه 
داده که قابلیت هاى گســترده ترى داشــته و عملکرد 

بهترى ارائه مى دهد.
 با این حال، حتى این اپلیکیشن مدرن نیز قادر به رقابت 

با VLC نیست.
به این ترتیب، چه به دنبال تماشــاى فیلم و ســریال 
روى کامپیوتر ویندوزى خود باشــید و چه قصد گوش 
دادن به موزیک را داشته باشــید، مى توانید از VLC به 
عنوان برنامه اى مطمئن براى انجــام این کارها بهره

 ببرید.

اگر چه ریلمى بعد از عرضه ریلمى پد در سال 2021، تعداد زیادى تبلت دیگر را روانه بازار کرد، اما هیچ 
کدام از آن ها یک جانشــین «واقعى» براى مدل اولیه نبودند. اما این روند بالاخره تغییر کرد و امروز 
 Realme Pad) 2 از تبلت جدید ریلمى پد ،C۵۳ در کنار نسخه جدید گوشى ریلمى

2 0) رونمایى شد که مجموعه اى از پیشرفت ها و بهبودها را با خود به همراه دارد. 
مهمترین ارتقائى که در ریلمى پد 2 شاهد هســتیم، صفحه نمایش آن است. این 
دستگاه از یک پنل 11/2 اینچى LCD اســتفاده مى کند که در مقایسه با نمایشگر 
11/5 اینچى نسخه اول کمکى کوچک تر شده اما با این حال، همسو با جدیدترین ترند روز دنیا، نرخ 

تازه سازى 120 هرتز را ارائه مى کند. 
همچنین، ریلمى پد 2 مى تواند به صورت پویا و خودکار نرخ تازه ســازى صفحــه نمایش خود را بر 
روى یکى از سه گزینه 40، 60 و 120 هرتز تنظیم کند. در جلوى بدنه و حاشیه کنارى یک دوربین 8 

مگاپیکسلى تعبیه شده تا در هنگام قرارگیرى تبلت به صورت افقى، به شکل بهترى قابل استفاده بوده 
و برقرارى تماس هاى ویدیویى و عکاسى سلفى را راحت تر کند.

صفحه نمایش ارتقا یافته ریلمى پد 2 با یک باترى 8360 میلى آمپر ساعتى همراه شده که از شارژ سریع 
33 وات پشتیبانى مى کند. به کمک این باترى بزرگ، تبلت مى تواند تا 17 ساعت پخش ویدیوى مداوم 
داشته باشد که بسیار قابل توجه است. البته، این رکورد به احتمال زیاد مربوط به نرخ تازه سازى 60 هرتز 

است و در 120 هرتز بسیار کمتر خواهد بود. 
 G۹۹ ریلمى بار دیگر از یک پردازنده ارزان قیمت براى تبلت خود استفاده کرده و این بار به سراغ هلیو
رفته که محصول سال 2022 مدیاتک است. این دستگاه از 6 یا 8 گیگابایت رم LPDDR۴X برخوردار 
بوده و براى ذخیره اطلاعات هم 128 یا 256 گیگابایت حافظه داخلى ارائه مى کند که مى توان آن را به 

کمک کارت هاى میکرو اس دى ارتقاء داد.

کاربران همچنین مى توانند حافظه رم تبلت را تا 8 گیگابایت دیگر افزایش دهند (با اختصاص بخشى 
از حافظه داخلى به رم) که البته این ویژگى ظاهراً محدود به گران ترین و رده بالاترین پیکربندى آن 
است. افزایش رم دستگاه مى تواند هنگام استفاده از حالت تقسیم صفحه براى باز کردن دو برنامه در 
کنار هم مفید باشد. در بخش دوربین تغییر خاصى صورت نگرفته و ریلمى پد 2 عمدتاً مشابه مدل قبلى 

در پشت بدنه دارد که البته براى چنین دوربین 8 مگاپیکسلى خود اســت. این تبلت یک ماژول 
دســتگاهى کافى است. از دیگر 
ویژگى هــاى ریلمى پــد 2 نیز 
مى توان به پشــتیبانى از صداى 

اشاره کرد.دالبى اتموس 

بالاخره
 نسل جدید 
تبلت ریلمى
 از راه رسید

گوشى اندرویدى را 
به وب کم کامپیوتر تبدیل کنید

 iPhone – این گوشى کانســپت به نام آیفون ویژن
Vision با الهام از اپل ویژن پرو خلق شــده و جالب 

اینکه یک قیمت فرضى هم دارد.
هنرمند طراح «آنتونیو دى رزا» از 
 ،ADR Studio Design استودیو
یک گوشى کانسپت را به نام آیفون 
ویژن خلق کرده اســت؛ چیزى متفــاوت از طراحى 

تکرارى آیفون هاى واقعى!
بر اساس طرح آنتونیو، این گوشى یک نمایشگر تمام 
صفحه از نوع آبشارى با روشنایى 2200 نیت دارد تا 
تجربه بصرى بى نظیرى را به ارمغان بیاورد. همچنین 
قابلیت Space Audio آن، به کاربران امکان مى دهد 

صداها را واقعى تر بشنوند و حس کنند.
دکمه هایى هم در لبه کنارى دستگاه دیده مى شوند 
که ظاهرا فیزیکى نیستند؛ اما هنگام لمس، بازخورد 
هپتیــک مى دهند و کاربر حــس مى کند یک دکمه 
فیزیکى را فشــار داده اســت. اتفاقا تــا همین چند 
وقت پیش، گزارش ها از وجــود چنین دکمه هایى در 
مدل هاى Pro آیفون 15 حکایت داشتند؛ اما ظاهرا با 
پیچیدگى ها و هزینه جایگزینى دکمه ها، اپل ناگزیر به 
پیاده سازى این فناورى در سرى آیفون 16 شده است.

اما به این گوشى کانســپت برگردیم که سیستم لنز 
مایع در آن، جاى دوربین هاى عریض و فوق عریض 
را گرفته و علاوه بر این ها، به یک لنز پریسکوپى براى 
زوم باکیفیت تجهیز شده است. گفته مى شود آیفون 
15 پرو مکس نیز داراى لنز پریســکوپى خواهد بود؛ 

اولین گوشى اپل با چنین قابلیتى!
در پشــت آیفون ویژن کانســپت هم یک نمایشگر 
کوچک وجود دارد که نوتیفیکیشــن ها و ویجت ها را 

به تصویر مى کشد.
 M۲ قدرت پردازش این گوشى را چیپ هاى قدرتمند
و R۱ تامین مى کنند؛ همان ترکیبى که در اپل ویژن 
پرو هم استفاده شد. این یعنى سطح پرفورمنس آیفون 

ویژن فراتر از هر گوشى هوشمند دیگرى خواهد بود.
پــورت USB-C و پشــتیبانى از شــارژ 30 وات 
MagSafe، از دیگر امکانات تعریف شده براى این 

گوشى کانسپت هستند. خبرى از شیار سیم کارت هم 
در آن نیســت و وظیفه برقرارى ارتباط مخابراتى بر 
دوش eSIM است؛ نوعى سیم کارت که روى مادربرد 
نصب مى شــود. قیمت تعیین شده براى آیفون ویژن 
کانســپت، 1599 دلار یا پرداخت 24 قسط 73/29 

دلارى است.

شاید طراحى شــیائومى 14 تازگى نداشته باشد 
اما مشخصات فنى ارتقایافته اى خواهد داشت: 
از دوربین تا حافظــه داخلى و 

پردازنده!
تصویر شماتیکى از شیائومى 
14 منتشــر شــده که طراحى 
آشــناى آن را با برآمدگى دوربین مربع شــکل 
نشــان مى دهد. البته برخلاف شــیائومى 13، 

این بار 4 دوربین وجود دارد.
 بر اساس ادعاى یک افشــاگر چینى (دیجیتال 
چت استیشــن)، دوربین اصلى شــیائومى 14 
مجهز به یک سنســور بزرگ تــر خواهد بود: 

سنسور 50 مگاپیکسلى 1.28/1 اینچى!
دوربین اصلى را یک دوربین تله فوتو  همراهى 
مى کند که احتمال دارد قــدرت زوم آن، بیش 
از ۳٫۲X (یعنــى میزان بزرگ نمایــى دوربین 

شیائومى 13) باشد. 
ســومین دوربین، باید لنز فوق عریض داشــته 
باشــد؛ اما درباره دوربین چهارم هنوز جزئیاتى 

منتشر نشده است.

از سخت افزارهاى داخلى گوشى، باید به تراشه 
اسنپدراگون 8 نسل 3 و حافظه داخلى 1 ترابایتى 
اشاره کنیم؛ آن هم در حالى که حداکثر ظرفیت 
حافظه داخلى در نســل پیشین، 512 گیگابایت 

بود.
 افزایش ظرفیت را در باترى هم شاهد خواهیم 

بود؛ از 4500 به 4860 میلى آمپر ساعت!
همچنین انتظار مى رود این گوشــى از شــارژ 
کابلى 90 وات و شارژ بى سیم 50 وات پشتیبانى 

کند.
اما اعضــاى این خانواده در چــه  زمانى معرفى 
خواهند شد؟ به طور سنتى، شیائومى پرچمداران 
خــود را در پایان هر ســال میــلادى معرفى 

مى کند. 
امســال هم باید همین طــور زمان بندى کرده 
باشد تا بتواند تراشه جدید سرى 8 اسنپدراگون 

را نوبر کند.
 Pro ناگفته نماند که قطعا شیائومى 14 یک مدل
هم خواهد داشــت؛ اما درباره مدل Ultra هنوز 

ابهام وجود دارد.

اطلاعاتى جذاب
 از میزان 

حافظه داخلى
 و دوربین شیائومى14

گوشى رویایى 
طرفداران اپل 

فرقى نمى کند رایانه  شــما وب کم نداشته باشد 
یا وب کــم آن دیگر قابل اســتفاده نباشــد، یا 
اینکه ترجیــح مى دهید از تلفن 
اندرویدى خود با وضوح بالاتر 
و کیفیت بهتر اســتفاده کنید، 
بنا به هر دلیلى شــما مى توانید 
از تلفن اندرویدى خود به عنوان وب کم کامپیوتر 

استفاده کنید.
فرآیند تنظیم تلفن اندرویدى شما به عنوان وب 
کم ممکن است پیچیده به نظر برسد، اما به لطف 
انواع برنامه هاى شــخص ثالــث و راهکارهاى 
جالب، این کار بسیار راحت است. اگرچه باید در 
نظر داشته باشید که چگونه مى خواهید تلفن خود 
را پس از آماده شدن براى استفاده به عنوان وب 

کم، زاویه دهید.
 تهیه پایه براى چنین کارى ضرورى نیست و هر 
شــیئى که بتوانید از آن براى نگه داشتن گوشى 
خود بدون پوشاندن لنز اســتفاده کنید، مى تواند 

مناسب باشد.
برخــلاف ویژگــى Continuity Camera که 
در macOS Ventura دیده مى شــود و نیاز به 
یک آیفون داراى iOS16 دارد، تنظیم یک تلفن 
اندرویدى به عنوان وب کم براى رایانه شخصى 
یا مک نیاز به کمى خلاقیت یا برنامه هاى شخص 

ثالث دارد. 
یک راه حل بى سیم و ســاده براى تبدیل گوشى 
اندرویدى بــه وب کــم کامپیوتر، اســتفاده از 
نرم افزارهاى تبدیل گوشــى اندروید به وب کم 
اســت. مى توانید از این روش زمانى که موبایل 

و کامپیوتر شما در یک شبکه هستند بهره ببرید.
از  یکــى   Reincubate Camo برنامــه 
نرم افزارهاى پیشــنهادى اســت که گوشــى 
اندرویدى شــما را به عنوان وبکم براى رایانه ى 
شــخصى ثبت مى کند. این برنامه به شما امکان 
مى دهــد از دوربیــن جلو یا عقب گوشــى خود 

به عنوان وب کم با کیفیت 1080p HD استفاده 
 Camo کنید. همچنین در صورت نیاز مى توانید

را به عنوان میکروفون تنظیم کنید.
برنامه  DroidCam نیز جــزو برترین برنامه ها 
در زمینه تبدیل دســتگاه اندرویــدى به وب کم 
اســت که تنها در عرض چند ثانیــه و از طریق 
واى فــاى دســتگاه اندرویدى شــما را به یک 
وب کــم با کیفیت بســیار بالا تبدیــل مى کند. 
براى اســتفاده از ایــن برنامه لازم اســت ابتدا 
آن را روى کامپیوتر و گوشــى خــود راه اندازى 

کنید. 
در قــدم دوم از متصل بودن دســتگاه هاى خود 
به شــبکه اینترنــت اطمینان حاصــل کنید.  از 
ویژگى هــاى این برنامــه مى توان بــه توانایى 
کنترل قابلیت هاى دوربین همچون فلش و زوم، 
عدم وجود واترمارك بــر روى ویدیوهاى پخش 
شده، امکان استفاده از دوربین سلفى و همچنین 
استفاده از دوربین اصلى به عنوان وبکم، پشتیبانى 
از بالاترین کیفیت تصویر و صدا، امکان استفاده 
هم از طریق واى فاى و هم از طریق کابل، امکان 
تغییر اندازه نرم افزار در زمان اســتفاده از وبکم و 
تبدیل دوربین دســتگاه هوشمند به دوربین مدار 

بسته اشاره کرد.
اگر مایل هســتید از برنامــه DroidCam براى 
اتصال ســیمى اســتفاده کنید، مانند روش بالا 
کابل USB را به رایانــه و تلفن خود وصل کرده 
و برنامــه  DroidCam را در هر دوى آنها نصب 

کنید.
روش ســیمى طول کابل USB حرکت شما را 
محدود مى کند و درنتیجــه آزادى حرکت دادن 
تلفن همراه را از شــما خواهد گرفت. نکته مهم 
در مورد تبدیل گوشــى اندرویــدى به وب کم 
 USB کامپیوتر از طریق کابل این است که باید
debugging را روى گوشــى خود فعال کنید تا 

این روش فعال شود.

نرم افزارهاى بدردنخور ویندوز 

فزایشرم
م مفید باشد. در بخش دوربین تغییرخاصى

در پشت ب8دوربین 8 مگاپیکسلىســت. این تبلت یک ماژول
ـتگاهى کافى است. از دیگر
2گى هــاى ریلمى پــد 2 نیز
ى توان به پشــتیبانى از صداى

اشاره کرد.لبى اتموس 
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خمیازه کشیدن بیش از حد ممکن است به دلیل آپنه خواب، بى خوابى، مصرف دارو، اختلالات 
ذهنى، اضطراب، استرس و حمله قلبى رخ دهد.

 خمیازه کشــیدن یکى از علائم رایج خســتگى یا احســاس کسالت اســت که با بعضى 
هورمون هایى که ترشح مى شوند و ضربان قلب را افزایش مى دهد در ارتباط است. بنابراین 
خمیازه کشیدن در هنگام خستگى یا بى حوصلگى تلاش بدن براى حفظ هوشیارى و بیدار 
نگه داشتن بدن، حتى براى مدت کوتاهى است. در بیشتر مواقع خمیازه کشیدن کاملاً طبیعى 
است، البته این واکنش بدنى ساده مى تواند نشانه اى از مشــکلات سلامتى باشد. به گفته 
متخصصان، در صورتى که افراد بیش از ســه بار در یک دوره 15 دقیقه اى خمیازه بکشند، 
ممکن است دلیل خاصى داشته باشد. در ادامه به بررسى دلایل خمیازه کشیدن بیش از حد 

مى پردازیم:

آپنه خواب یا بى خوابى
کم خوابى یکى از رایج ترین دلایل خمیازه کشــیدن بیش از حد است. با این وجود، ممکن 
است به دلیل هر بیمارى زمینه اى دیگر مانند آپنه خواب یا بى خوابى رخ دهد. آپنه خواب یک 
اختلال خواب بالقوه جدى اســت که در آن تنفس به صورت مکرر متوقف مى شود و دوباره 
شروع مى شود. حتى اگر پس از یک خواب کامل شبانه، احساس خستگى مى کنید، ممکن 
است دچار آپنه خواب شده باشید. افراد مبتلا به بى خوابى، براى به خواب رفتن یا خواب ماندن 

دچار مشکل مى شود و خواب باکیفیتى را تجربه نمى کنند.

مصرف دارو
خمیازه کشــیدن بیش از حد ممکن اســت به دلیل مصرف داروهاى خاص باشد. بعضى از 
داروهاى ضدروان پریشى یا داروهاى ضدافسردگى مى تواند باعث خمیازه کشیدن بیش از 
حد شود. توصیه شده است که این داروها را بدون نسخه پزشک مصرف نکنید و در صورت 

خمیازه کشیدن بیش از حد به پزشک مراجعه کنید.

اختلالات ذهنى
خمیازه کشیدن بیش از حد مى تواند نشان دهنده یک اختلال مغزى باشد. بیمارى هایى مانند 
پارکینسون، مولتیپل اسکلروزیس و ســردردهاى میگرنى مى تواند باعث خمیازه کشیدن 

بیش از حد شود.

اضطراب یا استرس
به گفته متخصصان، خمیازه کشیدن بیش از حد ممکن است به دلیل اضطراب یا استرس رخ 
دهد. در این شرایط، ممکن است خمیازه کشیدن روشى براى مقابله با تنش و استرس باشد.

حمله قلبى
خمیازه کشیدن بیش از حد ممکن است به دلیل حمله قلبى رخ دهد، زمانى که اکسیژن در 
اطراف بدن تحت تاثیر قرار مى گیرد. البته باید توجه کنید که خمیازه کشیدن علامت اصلى 

حمله قلبى نیست.

هندوانه بدون تردید میوه اى خوش طعم و سرشار از مواد 
مغذى است. حالا، محققان نقش حیاتى آن را در افزایش 
کیفیت رژیم غذایى و حمایت بیشتر از سلامت قلب آشکار 

کرده کرده اند.
مطالعه اى  جدید منتشر شد، نشان مى دهد هندوانه مى تواند 

جذب مواد مغــذى و کیفیت کلى رژیــم غذایــى را در کودکان و 
بزرگسالان افزایش دهد. این تحقیق نشــان داد کیفیت کلى رژیم غذایى در 

افرادى که هندوانه مصــرف مى کردند در قیاس با افــرادى که هندوانه مصرف 
نمى کردند، به طور قابل ملاحظه اى بهتر بود.

بر اساس این مطالعه، کودکان و بزرگسالانى که هندوانه مصرف مى کردند، فیبر، 
منیزیم، پتاسیم، ویتامین C و ویتامین A و همچنین لیکوپن و سایر کاروتنوئیدهاى 

بیشترى دریافت مى کردند، در حالى که مصرف قندهاى افزوده 
و کل اسیدهاى چرب اشباع شده کمترى داشتند. 

مطالعه  جدید دیگرى هم بر اســاس تحقیقات قبلى در این زمینه 
نشان مى دهد مکمل آب هندوانه از عملکرد عروق در 

طول هیپرگلیسمى حفاظت مى کند.
این آزمایش تصادفىِ دوسوکورِ کنترل شده با دارونما 
جهت آزمایش اثرات 2 هفتــه اى مکمل روزانه آب 

هندوانه در دانشگاه ایالتى لوئیزیانا انجام شد و به طور 
خاص به مطالعه  اثــرات تعدیل کننده  بالقوه و 

سودمند الِ-سیترولین و ال-آرژنین (دو ترکیب موجود در هندوانه) پرداخت.
دکتر جَک لوسو، استاد دانشکده  تغذیه و علوم غذایى دانشگاه ایالتى لوئیزیانا گفته 
است: «ما تصدیق مى کنیم که گرچه حجم نمونه کوچک بود (18 مرد و زن 
جوان سالم) و لازم است تحقیقات بیشترى انجام شود، این مطالعه به شواهد 
موجود در حمایت از مصرف منظم هندوانه و تاثیر مثبت آن بر ســلامت 
قلبى-متابولیکى مى افزاید. علاوه بر الِ ســیترولین و الِ آرژنین، هندوانه 
منبع غنى آنتى اکسیدان ها، ویتامین C و لیکوپن است که همگى مى توانند 
به کاهش استرس اکســیداتیو کمک کرده و در پیشگیرى از 

بیمارى قلبى نقش داشته باشند.»
دستورالعمل هاى غذایى براى آمریکایى ها (DGA) مصرف 
روزانه 1/5تــا 2/5 فنجان میوه را توصیــه مى کند. در حال 
حاضر، بزرگســالان و کودکان ایالات متحده کمتر 
از این میزان توصیه شده میوه مصرف 
مى کنند، یعنى فقط نیمــى از میزان 

توصیه شده. 
هندوانه یک میوه غنــى از مواد مغذى و منبع 
عالى ویتامین C (25 درصد DV)، منبع ویتامین ۶ 
B  (8 درصد DV) و راه خوشمزه اى براى هیدراته 
ماندن (92درصد  آب)، با تنها 80 کالرى در هر 2 

فنجان است.

مطالعه اى در دانشگاه موناش نشان مى دهد که استفاده از رایانه، جدول کلمات متقاطع و 
بازى هایى مانند شطرنج بیشتر با دورى از زوال عقل در افراد مسن مرتبط است تا انجام 

کار هایى مانند بافتنى، نقاشى یا معاشرت با هم سن هاى خود.
محققان دریافتند شرکت کنندگانى که به طور معمول درگیر سوادآموزى بزرگسالان 
و وظایف هوشیارى ذهنى مانند کلاس هاى آموزشى، خواندن مجلات و انجام جدول 
کلمات متقاطع بودند، 9 تا 11 درصد کمتر از همســالان خود در معرض ابتلا به زوال 

عقل بودند.
سرگرمى هاى خلاقانه مانند کاردستى، بافندگى و نقاشى و فعالیت هاى غیرفعال تر مانند 

خواندن این خطر را تا 7 درصد کاهش مى دهد. در مقابل، اندازه شبکه اجتماعى یک فرد 
و تعداد دفعات بیرون رفتن به سینما یا رستوران با کاهش خطر زوال عقل مرتبط نبود.

رایان گفت: ما فرصتى منحصر به فرد داشتیم تا با بررسى طیف وسیعى از فعالیت هاى 
غنى سازى سبک زندگى که افراد مسن اغلب انجام مى دهند، فضاى خالى در دانش 
خود را پر کنیم، و ارزیابى کنیم که کدام یک از آن ها به شــدت با اجتناب از زوال عقل 

همسو هستند.
او ادامه داد: من فکر مى کنم آنچه نتایج ما به ما مى گوید این است که دستکارى فعال 
دانش ذخیره شده قبلى ممکن است نقش بیشترى در کاهش خطر زوال عقل نسبت به 

فعالیت هاى تفریحى غیرفعال داشته باشد. فعال نگه داشتن ذهن و به چالش کشیدن 
ممکن است بسیار مهم باشد.

فعالیت هاى اوقات فراغت ارزیابى شده شامل: فعالیت هاى سوادآموزى بزرگسالان مانند 
کلاس هاى آموزش بزرگسالان، استفاده از رایانه، نگه داشتن مجله. وظایف هوشیارى 
ذهنى مانند تکمیل آزمون ها و جدول کلمات متقاطع، شطرنج. سرگرمى هاى خلاقانه 
مانند نجارى، بافندگى یا نقاشــى. فعالیت هاى منفعلانه تر مانند مطلع شدن از اخبار، 
خواندن یا گوش دادن به موسیقى. فعالیت هاى شبکه هاى اجتماعى مانند ملاقات و 

تعامل با دوستان. سفرهاى برنامه ریزى شده مانند رفتن به رستوران، موزه یا سینما..

رایان گفت که نتایج این را رد نمى کند که افرادى که به طور طبیعى به انواع فعالیت هاى 
اوقات فراغت مرتبط با سلامت شناختى گرایش دارند، داراى ویژگى هاى شخصیتى 
خاصى هستند که در غیر این صورت مفید هستند، یا ممکن است به طور کلى رفتارهاى 

بهداشتى بهترى داشته باشند.
او گفت: در حالى که درگیر شدن در فعالیت هاى سوادآموزى و هوشیارى ذهنى ممکن 
است یک قرص جادویى براى جلوگیرى از زوال عقل نباشد، اگر هدف شما این بود و 
مجبور بودید انتخاب کنید، تحقیقات ما مطمئناً نشــان مى دهد که اینها فعالیت هایى 

هستند که به احتمال زیاد از سلامت شناختى خوب حمایت مى کنند.

فرقى نمى کند برند سشوارتان چیست و باد سرد و گرم 
داشته باشد یا نه. زیاده روى در اســتفاده از این وسیله 
حتى مغز را هم تحت تاثیــر قرارمى دهد و ضررهاى 

دیگرى هم دارد.
خیلى ها فکرمى کنند اســتفاده از سشوار و اتو به ریشه 
مو آسیب نمى رســاند اما این طور نیســت. اگر براى 
خشک کردن سر و موهاى خود سشوار را مستقیم روى 
ریشه مو بگیرید پوست سر بیش از حد داغ و ریشه مو 
سست و ضعیف مى شود و همین عاملى است که با خود 

ریزش مو مى آورد.
شاید بگویید که من سشوار را مستقیم روى ریشه مو 
نمى گیرم اما باز هم قانع کننده نیســت و وقتى هر روز 
و ساعت از سشوار براى خشــک کردن و حالت دادن 

موها بدون استفاده از اســپرى محافظت کننده مو 
ســراغ موهایتان مى روید حرارت مستقیم به مو 
مى رسد، کوتیکول مو را خشک و آن ها را سست  
مى کند. همچنین حرارت زیاد سشوار مى تواند 

تغییراتى در ساقه موها ایجاد کند که شادابى 
مو را تحت تاثیر مى دهــد و اثرات منفى 

به جامى گذارد.
وقتى زیاد از سشوار استفاده مى کنید 

باد سرد و گرم تفاوتى ندارد. اگر 
شــدت باد سشــوار زیاد باشد 

الکتریســیته و شــکنندگى در موهــا به وجودمى آید 
که خودش عامل خشــکى مو اســت. اگــر هنگام 
سشوارکشــیدن از شــدت پایین همراه با باد ســرد 
استفاده کنید، میزان آسیب کمتر مى شود اما در صورت 
استفاده مکرر، مو آسیب مى بیند. همچنین استفاده زیاد 
و نادرست از سشوار باعث ایجاد دانه هایى روى ساقه 
مو، ناصافى، موخوره و شاخه شاخه شــدن تارهاى مو 
مى شود. تمام این موارد نشــان مى دهد که سشوار به 
ساختمان مو آسیب وارد مى کند و روى شادابى آن ها 

تاثیر مستقیم دارد.
بشــود یــا نــه سشوارکشــیدن باورتــان 

بى حدواندازه یکى از پیچیده  و 
حساس ترین 

اعضاى بدن یعنى مغز را هم مى تواند درگیرکند. امواج 
الکترومغناطیســى که حتى از ضعیف ترین سشوارها 
ساطع مى شــود از قوى ترین گوشى هاى تلفن همراه 
هم خطرناك تر اســت. این امواج در سشواردست کم 
300 برابر امواجى است که از گوشى هاى تلفن همراه 

ارسال مى شود.
به همین دلیل سشوار نه تنها براى مو بلکه براى مغز 
هم مضر اســت و بهتر این که تا جــاى ممکن براى 
کودکان از سشــوار اســتفاده نکنید. کودکان موهاى 
ظریف و ضعیفــى دارند و چــون نمى تواننــد مانند 
بزرگ ترها از موهایشان مراقبت کنند بیشتر در معرض 

خطر هستند.
این حرف ها را نگفتیم که سشوارکشیدن را 
کنار بگذارید، بلکه اول استفاده 
از آن را کم کنید، بعد 
نید استفاده  هم بدا
از سشوار مانند هر 
وسیله دیگرى روش 
لعمل هاى  و دســتورا
خاص خــودش را دارد که ما به 
بعضى از آن ها اشاره مى کنیم.

قبل از استفاده از سشوار بهتر 
اســت تا حد امکان مو را 

با حوله خشــک  کنید. چون هر چه مو نم بیشــترى 
داشته باشد، احتمال صدمه دیدن آن بیشتر است.

اگــر موهایتــان پرپشــت و حجیــم اســت آن را 
دســته بندى کنید. با این کار موهاى زیرین هم زودتر 

خشک مى شوند و سرعت کارتان بالاتر مى رود.
قبل از سشوار بهتر اســت از محصولاتى مانند سرم یا 
اسپرى  محافظت از مو در برابر حرارت سشوار استفاده 
کنید. هنگام خشک کردن موهاى تان با سشوار از یک 
برس کمک  بگیرید و بعضــى وقت ها براى تقویت مو 

ماسک مو را هم در برنامه تان بگذارید.
اشتباه برخى آرایشگرها را نکنید. سشــوار باید 12 تا 
30 سانتى متر از مو فاصله داشــته باشد، هر دسته مو 
بیش از چند ثانیــه در معرض باد گرم قــرار نگیرد و 
جاى سشوار مرتب عوض شــود. هرگز پشت سشوار و 
پروانه خنک کننده را به ســمت مو نگیرید. با این کار 
ممکن اســت موها وارد پروانه سشــوار شود، دستگاه 

بسوزد و حتى موهایتان را از دست بدهید.
بهتر است قبل از خشک شدن کامل مو، سشوارکشیدن 
را متوقف کنید چــون موها به مقــدارى رطوبت نیاز 
دارد. از سشوارهایى اســتفاده کنید که قابلیت تنظیم 
باد و دما را دارنــد و مى توانید بــا تغییرآن ها به میزان 
دماى دلخواه تان براى خشک کردن یا شکل دادن مو 

استفاده کنید.

متخصص طب سنتى گفت: زمانى که هوا گرم مى شود حرارت معده و گوارش به 
ســطح مى آیند؛ چرا که بدن مى خواهد این حرارت را کاهش دهد. به همین دلیل 

ضعف هضم شکل مى گیرد و افراد دچار اسهال و استفراغ مى شوند.
مریم مشهدى گفت: اسهال و استفراغ به طور کلى انواع مختلفى دارد و مى توانند 

دلایل متفاوتى داشــته باشند، این مشــکلات و بیمارى ها در صورت 
مزمن شدن باید با دکتر مطرح شــوند اما مبحث امروز ما به اسهال و 
استفراغ مربوط به عفونت هاى ویروسى،گرمازدگى و مسائل اینچنینى 
مى پردازیم. از آن جایى که مسافرت ها در تابستان افزایش پیدا مى کنند 

یک سرى از اسهال ها نیز به دلیل سفرهاى افراد صورت مى گیرند.
دکتراى طب ســنتى ادامه داد: براى پیشــگیرى از ایــن اتفاقات در 

مسافرت ها باید نظافت و بهداشــت فردى رعایت شود، غذاهاى 
مناسب و بهداشتى مصرف شود و سالاد و سبزى مصرف 

نشود. در فصل تابستان انسان ضعف در هضم غذا نیز 
دارد؛ به دنبال این مسئله ممکن است غذاى خورده 

شده مشکلى نداشته باشد اما مکانیزم دفاعى بدن 
آن را به صورت اسهال دفع مى کند.

مشــهدى ادامه داد: زمانى که هوا گرم مى شود 
حرارت معده و گوارش به سطح مى آیند؛ چرا که 

بدن مى خواهد این حرارت را کاهش دهد. به همین 
دلیل ضعف هضم شــکل مى گیرد و افراد دچار اســهال و 

استفراغ مى شوند.
وى درباره راهکارهاى درمانى براى اســهال و اســتفراغ اظهــار کرد:  اگر ما 

نشانه هاى قرمزى را در خود و دیگران ببینیم حتما باید به پزشک مراجعه کنیم؛ 
براى مثال اگر کودك یا بزرگسالى به هیچ عنوان تحمل خوردن خوراکى را نداشته 
باشــد حتما باید به دکتر مراجعه کند.در کودکان این نشانه ها با خشک شدن 
چشم و دهان به نمایش در مى آیند.همچنین افت فشار و تغییر فشار خون 

از نشانه هاى دیگر هستند.
مشــهدى گفت: در مواردى که بدن با بحرانى مواجه مى شوند بهتر است 
افراد غذاى بسیارى نخورند؛ در نتیجه بهتر است مادران فرزندان خود که 
به تازگى دچار اسهال و استفراغ شــده بودند را مجبور به غذا خوردن نکنند. 
بدن بچه پس از یک هفته مبارزه با ویروس به حالت عادى برمى گردد.

وى گفت: بهتر است افراد آب دفع شده از بدن را جبران کنند. 
براى این کار آب سیب و گلاب مى تواند حالت تهوع را بهبود 
بخشد. رب انار و رب سیب نیز موارد دیگرى هستند که این 

شرایط را بهبود مى بخشند. 
این متخصص طب سنتى افزود: براى آنکه حالت تهوع 
برطرف شود این موارد باید پس از غذا مصرف شوند اما 
اگر افراد مى خواهند جلوى اسهال را بگیرند بهتر است 
که پیش از غذا آنها را مصرف کنند. ماست نیز به دلیل 

پروبیوتیک داشتن مى تواند در بهبود حال کمک کند.

علت اسهال و استفراغ در تابستان چیست؟ کشف تازه درباره فواید هندوانه

بازى هاى مناسب براى افراد مسن 

سشوار ممکن استسشوار ممکن است
 به مغز آسیب بزنـد! به مغز آسیب بزنـد!

دلیل خمیازه کشیدن بیش از حد 
چیست

طعم و سرشار از مواد 
آن را در افزایش 
لامت قلب آشکار 

هد هندوانه مى تواند 
در کودکان و م غذایــى را

شــان داد کیفیت کلى رژیم غذایى در 
در قیاس با افــرادى که هندوانه مصرف 

بود.
لانى که هندوانه مصرف مى کردند، فیبر، 
و همچنین لیکوپن و سایر کاروتنوئیدهاى 

مصرف قندهاى افزوده
داشتند. 

قیقات قبلى در این زمینه 
کرد عروق در 

ده با دارونما 
ل روزانه آب 

طور  م شد و به
لقوه و 

سودمند الِ-سیترولین و ال-آرژنین (دو ترکیب م
دکتر جَک لوسو، استاد دانشکده  تغذیه و علوم غذ
حجم که گرچه است: «ما تصدیقمى کنیم
جوان سالم) و لازم است تحقیقات بیشترى
موجود در حمایت از مصرف منظم هندو
قلبى-متابولیکى مى افزاید. علاوه بر الِ س
Cمنبع غنى آنتى اکسیدان ها، ویتامین C و لی

کاهش استرس اکســیدات به
بیمارى قلبى نقش داشته باش
دستورالعمل هاى غذایى برا
5تــا 2/5 فنجان 5روزانه 1/5
حاضر، بزرگســالان
از این
مى کن
توصیه
هندوانه یکم
C عالى ویتامینC

DV درصد V 8) B

ماندن (92درصد
فنجانا

کشف تازه درباره فواید هندوانه

کلات و بیمارى ها در صورت 
 مبحث امروز ما به اسهال و 
رمازدگى و مسائل اینچنینى 
بستان افزایش پیدا مى کنند 

افراد صورت مى گیرند.
ــگیرى از ایــن اتفاقات در 

ى رعایت شود، غذاهاى 
 سبزى مصرف 

غذا نیز  هضم
ى خورده 

عى بدن 

ى شود 
چرا که 

به همین 
 دچار اســهال و 

باشــد حتما باید به دکتر مراج
و دهان به نمایش در چشم
از نشانه هاى دیگر هستند.

مشــهدى گفت: در مواردى
افراد غذاى بسیارى نخورند
به تازگى دچار اسهال و استفر
بدن بچه پس از یک هف
وى گفت: بهتر
براى این کار
بخشد. رب
شرایط را
این متخ
برطرف
اگر افرا
که پیش
پروبیوتیک داشتن

؟

ریشه مو روى ر را مستقیم
نده نیســت و وقتى هر روز 
شــک کردن و حالت دادن
ـپرىمحافظت کننده مو 
 حرارت مستقیم به مو
شکو آن ها را سست  
یاد سشوار مى تواند 
اد کند که شادابى

 و اثرات منفى 

مى کنید 
اگر  د.
اشد

بشــود یــا نــه سشوارکشــیدنباورتــان
بى حدواندازه یکى از پیچیده  و 

حساس ترین 

بزرگ ترها از موهایشان مراقبت کنند بی
خطر هستند.

این حرف ها را نگفتیم که سش
کنار بگذارید، بلک
از آن ر
هم ب
از س
وسیله
و دســت
خاص خــودش
ا آن ها بعضى از
قبل از استفاده
اســت تا ح
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آگهى موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتى و اراضى و ساختمانهاى فاقد سند رسمى

شــماره : 140260302023000297- تاریــخ : 1402/04/14 - برابر راى شــماره 
140260302023000196 مورخه 1402/03/13 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتى اراضى و ساختمانهاى فاقد سند رسمى مستقر در واحد ثبتى اداره ثبت اسناد و 
املاك مرکزى اصفهان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضى خانم مریم رنجکش فرزند 
اکبر بشماره شناســنامه 75595 صادره از در یک باب خانه به مساحت 62/80  متر مربع 
مجزى شــده از پلاك 13 فرعى از 4847 اصلى واقع در بخش 4 ثبت مرکزى اصفهان 
محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهى 
مى شود در صورتى که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضى اعتراضى داشته 
باشند مى توانند از تاریخ انتشــار اولین آگهى به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره 
تسلیم و پس از اخذ رسید ، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض ، دادخواست خود 
را به مراجع قضایى تقدیم نمایند. بدیهى اســت در صورت انقضاى مدت مذکور و عدم 
وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شــد. تاریخ انتشار نوبت اول: 
1402/04/18- تاریخ انتشار نوبت دوم :1402/05/02 - م الف: 1524544 - رئیس ثبت 

اسناد و املاك مرکزى اصفهان - حسین زمانى علویجه/04/188

آگهى ابلاغ مفاد آرا صادره هیأت قانون تعیین تکلیف
برابرراى 3568 مورخ 1402/03/09 به شماره کلاسه 0217 مالکیت آقاي / خانم علیرضا 
دهقان به شناسنامه شماره 471 کدملی 1198824883 صادره فرزند قاسم در ششدانگ 
یکدرب باغ با کاربرى زراعى به مساحت 1855,94 متر مربع پلاك شماره 32 و 33 فرعی 
از 88 اصلی واقع در اصفهان بخش 14 حوزه ثبت ملک خمینی شهر به موجب صفحات 
224 و صفحــه 222 دفتر 51 و صفحات 218 و 220 دفتر 51 وملاحظه نقشــه ملک و 

گزارش کارشناس ملاحضه و محرز گردیده است.
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهى میشود در صورتى که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضى اعتراضى داشته باشند میتوانند از تاریخ 
انتشــار اولین آگهى به مدت 2 ماه اعتراض خودرا به این اداره تسلیم وپس از اخذ رسید 
ظرف مدت 1 ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایى تقدیم نماید 
بدیهى است در صورت انقضاى مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 
مالکیت صادر خواهد شد. تاریخ انتشار نوبت اول :1402/05/02 -تاریخ انتشار نوبت دوم :

 1402/05/17- م الف: 1524052 -  رئیس اداره ثبت اسناد و املاك شهرستان خمینى 
شهر - سید محمدحسن مصطفوى /05/100

آگهى موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آیین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتى و اراضى و ساختمانهاى فاقد سند رسمى

برابر آرا صادره هیاتهاى اول و دوم موضوع قانون تعییــن تکلیف وضعیت ثبتى اراضى 
و ســاختمانهاى فاقد سند رســمى مســتقر در واحد ثبتى نجف آباد تصرفات مالکانه و 
بلامعارض متقاضیان محرز گردیده است. لذا مشخصات متقاضیان و املاك مورد تقاضا 
به شرح زیر به منظور اطلاع عموم در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهى مى شود. درصورتى 
که اشخاص نسبت به صدور ســند مالکیت متقاضیان اعتراضى داشته باشند مى توانند 
از تاریخ انتشــار اولین آگهى به مدت دو ماه اعتراض خود را در اداره ثبت اسناد و املاك 
محل تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست 
خود را به مرجع قضایى تقدیم نمایند. راى شــماره 2381 مورخ 1402/04/22 و 2438 
مورخ 1402/04/24 آقاى حبیب اله چترائى فرزند منصور نســبت به سه دانگ مشاع و 
خانم افسانه چترائى عزیزآبادى فرزند محمد على نسبت به سه دانگ مشاع از ششدانگ 
یک باب خانه به مساحت 143/44 مترمربع قسمتى از پلاك شماره 1243 اصلى واقع در 
قطعه10 بخش 11 حوزه ثبت ملک اصفهان - متقاضى مالک رسمى مشاعى مى باشد . 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1402/05/02-تاریخ انتشار نوبت دوم : 1402/05/17-م الف: 
1534303- غلامرضا شیرانى - سرپرســت واحد ثبتى حوزه ثبت ملک نجف آباد - از 

طرف داوود قورئیان نجف آبادى/05/102

آگهى ابلاغ اخطار
آقاى قاسم نجفى فرزند صفر همسر شما ســرکارخانم فاطمه نجفى برابردادنامه شماره 
140109390008896042 مورخ 1401/07/30 صادره از شــعبه دوم دادگاه خانواده 
خمینى شهر تقاضاى ثبت طلاق نموده است؛ لذا لازم است ظرف مدت یک هفته پس از 
انتشار این آگهى در دفترخانه طلاق شماره 21 واقع در درچه ، خیابان امام ، کوچه شماره 
8 ( ارمغان) حاضر شــوید و در غیر این صورت طبق مقررات اقدام به ثبت خواهد شد و 
اعتراض بعدى شما مسموع نخواهد بود. تاریخ انتشار:1402/05/02- م الف:1534317 

-سردفتر ازدواج شماره 51 و طلاق 21 خمینى شهر - سید على هاشمى/05/104

آگهى موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین  نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتى و اراضى و ساختمانهاى فاقد سند رسمى

شــماره :140260302026006585 - تاریــخ:1402/04/31- برابــر راى شــماره 
140260302026004804 مورخ 1402.3.28 موضــوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتى اراضى و ساختمانهاى فاقد سند رسمى مستقر در واحد ثبتى اداره ثبت اسناد و املاك 
شمال اصفهان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضى مالکیت آقاى / خانم اکبر فیناستیان 
به شناسنامه شماره 1010 کدملى 1285434714 صادره اصفهان فرزند حسین در قسمتى 
از ششدانگ خانه به مساحت50 .320 متر مربع پلاك شماره فرعى از 13900 اصلى واقع 
در اصفهان بخش 5 اداره ثبت اسناد و املاك شمال اصفهان مبایعه نامه عادى مع الواسطه 

از طرف خانم صدیقه لوح موسوى موضوع سند24776 -1351.03.11 دفتر خانه 36)
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهى مى شود در صورتى 
که اشخاص نسبت به صدور ســند مالکیت متقاضى اعتراضى داشته باشند میتوانند از 
تاریخ انتشار اولین آگهى به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ 
رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایى 
تقدیم نمایند. بدیهى است در صورت انقضاى مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق 
مقررات سند مالکیت صادر خواهد شــد. تاریخ انتشار نوبت اول: 1402/05/02 - تاریخ 
انتشار نوبت دوم: 1402/05/17 - م الف: 1534943 - رئیس اداره ثبت اسناد و املاك 

شمال اصفهان - سید اسداالله موسوى/05/105

آگهى موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین  نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتى و اراضى و ساختمانهاى فاقد سند رسمى

شــماره :140260302026006608 - تاریــخ:1402/04/31- برابــر راى شــماره 
140260302026004545 مورخ 1402.3.25 موضــوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتى اراضى و ساختمانهاى فاقد سند رسمى مستقر در واحد ثبتى اداره ثبت اسناد و املاك 
شمال اصفهان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضى مالکیت آقاى / خانم نوراله صفرى 
به شناسنامه شــماره 21 کدملى 5759667939 صادره فرزند غلامحسین در قسمتى 
از ششــدانگ یک باب ساختمان به مســاحت 104.05 متر مربع پلاك شماره فرعى از 
13900 اصلى واقع در اصفهان بخش 5 اداره ثبت اسناد و املاك شمال اصفهان مبایعه 
نامه عادى مع الواسطه از طرف سید جواد خداداى موضوع سند 29187 - 1343.10.01 

دفتر خانه 56 اصفهان
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهى مى شود در صورتى 
که اشخاص نسبت به صدور ســند مالکیت متقاضى اعتراضى داشته باشند میتوانند از 
تاریخ انتشار اولین آگهى به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ 
رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایى 
تقدیم نمایند. بدیهى است در صورت انقضاى مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق 
مقررات سند مالکیت صادر خواهد شــد. تاریخ انتشار نوبت اول: 1402/05/02 - تاریخ 
انتشار نوبت دوم: 1402/05/17 - م الف: 1534977 - رئیس اداره ثبت اسناد و املاك 

شمال اصفهان - سید اسداالله موسوى/05/107

آگهى فقدان سند مالکیت
شماره نامه : 140285602008002206 - تاریخ ارســال نامه: 1402/04/31 - نظر 
به اینکه سند مالکیت دفترچه اى به شماره 0031916 نســبت به تمامیت سى و هفت 
- یکهزار و یکصدم سهم مشاع از سه سهم و هفتصد و شصت و شش - یکهزارم سهم 
ششدانگ پلاك ثبتى 1074 فرعى از 2 اصلى ثبت دفتر املاك شماره 475 صفحه 82 و 
شماره ثبت 80922 بنام پریوش رحمتى ثبت و سند صادر گردیده است. هم اکنون آقاى 
جواد چوقادى شهرضائى فرزند سیف اله وکالتنا باستناد وکالت فروش اموال غیر منقول 
به شــماره 29359 مورخ 1395/11/10 دفترخانه 247 شهرضا با ارائه درخواست کتبى 
به شــماره وارده 140221702008005178 مورخ 1402/04/03 به انضمام دوبرگ 
استشــهادیه محلى که امضاء شهود ذیل شــماره 24458 مورخ 1402/03/30 توسط 
دفترخانه اسناد رسمى شــماره 292 شــهرضا گواهى امضاء گردیده است مدعى است 
که ســند مالکیت به دلیل جابجائى ســهل انگارى از بین رفته است. لذا درخواست سند 
المثناى پلاك فوق را دارد لذا به اســتناد تبصره یک اصلاحى ذیل ماده 120 آیین نامه 
قانون ثبت مراتب یک نوبت آگهى میشود که هر کســى مدعى انجام معامله نسبت به 
ملک مرقوم و یا وجود ســند مالکیت نزد خود باشــد، از تاریخ انتشــار این آگهى ظرف 
مدت ده روز اعتراض خود را به صورت کتبى ضمن ارائه اصل ســند مالکیت یا ســند 
معامله به این اداره تسلیم نماید و رســید اخذ کند تا صورت جلسه تنظیم و سند مالکیت 
به ارائه کننده مســترد گردد بدیهى اســت اگر ظرف مدت مقرر اعتراضى نرسید یا در 
صورت اعتراض، اصل ســند مالکیت یا ســند معامله ارائه نگردید، اقدام به صدور سند 
المثنى طبق مقررات خواهد شــد.تاریخ انتشــار:1402/05/02- م الف:1535102 - 
مرتضى قدیرى - مدیر واحد ثبتى حوزه ثبت ملک شــهرضا - از طرف محمدحســن 

صمصامى/05/109

آگهى فقدان سند مالکیت
شماره نامه : 140285602008002207 - تاریخ ارســال نامه: 1402/04/31 - نظر به 
اینکه سند مالکیت دفترچه اى به شماره 0031917 نسبت به تمامیت سى و هفت - یکهزار 
و یکصدم سهم مشاع از سه سهم و هفتصد و شصت و شش - یکهزارم سهم ششدانگ 
پلاك ثبتى 9868 فرعى از 2 اصلى ثبت دفتر املاك شــماره 475 صفحه 85 و شماره 
ثبت 80923 بنام پریوش رحمتى ثبت و ســند صادر گردیده است. هم اکنون آقاى جواد 
چوقادى شهرضائى فرزند سیف اله وکالتنا باستناد وکالت فروش اموال غیر منقول به شماره 

29359 مورخ 1395/11/10 دفترخانه 247 شهرضا با ارائه درخواست کتبى به شماره وارده 
140221702008005178 مورخ 1402/04/03 به انضمام دوبرگ استشهادیه محلى 
که امضاء شهود ذیل شــماره 24459 مورخ 1402/03/30 توسط دفترخانه اسناد رسمى 
شماره 292 شهرضا گواهى امضاء گردیده است مدعى اســت که سند مالکیت به دلیل 
جابجائى سهل انگارى از بین رفته است. لذا درخواست سند المثناى پلاك فوق را دارد لذا 
به استناد تبصره یک اصلاحى ذیل ماده 120 آیین نامه قانون ثبت مراتب یک نوبت آگهى 
میشود که هر کسى مدعى انجام معامله نسبت به ملک مرقوم و یا وجود سند مالکیت نزد 
خود باشد، از تاریخ انتشــار این آگهى ظرف مدت ده روز اعتراض خود را به صورت کتبى 
ضمن ارائه اصل سند مالکیت یا ســند معامله به این اداره تسلیم نماید و رسید اخذ کند تا 
صورت جلسه تنظیم و سند مالکیت به ارائه کننده مســترد گردد بدیهى است اگر ظرف 
مدت مقرر اعتراضى نرسید یا در صورت اعتراض، اصل سند مالکیت یا سند معامله ارائه 
نگردید، اقدام به صدور سند المثنى طبق مقررات خواهد شد.تاریخ انتشار:1402/05/02- 
م الف:1535104 - مرتضى قدیرى - مدیر واحد ثبتى حوزه ثبت ملک شهرضا - از طرف 

محمدحسن صمصامى/05/110

آگهى ابلاغ مفاد آرا صادره از هیات قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتى 
اراضى و ساختمانهاى فاقد سند رسمى مستقر در ثبت شرق اصفهان

در اجراى ماده یک قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتى اراضى و ســاختمانهاى فاقد سند 
رسمى و بر حسب ماده 3 قانون مذکور آرا ذیل که از طرف این هیات مبنى بر تایید انتقال 
عادى و یا سهم مفروزى متقاضى صادر گردیده در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهى مى شود 
تا شخص یا اشخاصى که به آرا مذکور اعتراض دارند از تاریخ اولین انتشار ظرف مدت دو ماه 
اعتراض خود را به این اداره تسلیم نموده و در مهلت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض فرصت 
دارند نسبت به تقدیم دادخواست به دادگاه صالحه و ارایه گواهى مبنى بر طرح دعوى اقدام 
نمایند و اقدامات ثبت موکول به ارایه حکم قطعى دادگاه خواهد بود و در صورت انقضا مهلت 
و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد و صدور سند مالکیت 

مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
1- راى شــماره 140260302027001098 مورخ 1402/02/04 علــى آذربایجانى 
فرزند مصطفى بشماره شناسنامه 776 صادره از اصفهان بشماره ملى 1290765014 در 
ششدانگ یکباب ساختمان احداثى بر روى قسمتى از قطعه زمین پلاك 12014 اصلى واقع 
در بخش 5 ثبت اصفهان به مساحت 10 مترمربع . خریدارى طى سند رسمى . تاریخ انتشار 
نوبت اول: 1402/05/02- تاریخ انتشــار نوبت دوم: 1402/05/17- م الف: 1534612 

-رییس منطقه ثبت اسناد و املاك شرق اصفهان - مهدى صادقى وصفى/05/111

مدیرعامل ســازمان آتش نشــانى و خدمــات ایمنى 
شــهردارى اصفهان یکى از کمبودهاى این سازمان را 
نردبان بلند مرتبه اعلام کــرد و گفت: خرید نردبان 64 
مترى جدید براى آتش نشــانى این کلانشهر ضرورى 

است.
آتشپاد دوم ابراهیم مطلبى اظهار کرد: یکى از کمبودهاى 
سازمان آتش نشانى و خدمات ایمنى شهردارى اصفهان، 
نردبان بلند مرتبه است؛ اگر دو نوع گزارش در سطح شهر 
به ما اعلام شــود، آن را موقعیت بحرانى مى خوانیم که 
یکى حریق در بازار و دیگرى حادثه در ســاختمان هاى 
بلند مرتبه اســت، لذا مى طلبد تجهیــزات مورد نیاز آن 

را داشته باشیم.وى افزود: دو دســتگاه نردبان 56 و 42 
مترى در آتش نشــانى اصفهان فعال است اما دو نردبان 
دیگر ســازمان قدیمى بوده و یکى از آن ها از رده خارج 
شده اســت.مدیرعامل سازمان آتش نشــانى و خدمان 
ایمنى شهردارى اصفهان تصریح کرد: عمر نردبان هاى 
موجود 40 سال است، بنابراین باید نسبت به خرید نردبان 
64 مترى جدید با توجه به بلند مرتبه سازى ها در شهر در 
اسرع زمان اقدام شود.وى ادامه داد: اعتبار خرید تجهیزات 
سازمان آتش نشانى اصفهان در سال جارى 185 میلیارد 
تومان است، در حالى که هزینه خرید این نوع نردبان 120 

میلیارد تومان است.

فرمانده انتظامى اســتان اصفهان با اشاره به دستگیرى 
150 نفــر از اراذل و اوباش محلى طى یــک ماه اخیر 
گفت: اصفهان دیگر محل مناسبى براى اراذل و اوباش 

خطرناك نیست.
سرتیپ دوم پاسدار حمید علینقیان اظهار داشت: اراذل و 
اوباش از این پس شناسنامه دار مى شوند و رفت و آمدها 
و کوچک ترین رفتار آنان را با همکارى منابع و مخبران 
تحت نظر خواهیم داشت.وى افزود: اصفهان دیگر محل 
مناســبى براى زندگى اراذل و اوباش خطرناك نیست 
و به کسانى که آســایش مردم را سلب مى کنند، توصیه 
مى کنیم اصلاح شــوند و اگر قابل اصلاح نیستند محل 

دیگرى را به غیر از استان اصفهان در نظر گیرند.
فرمانده انتظامى استان اصفهان همچنین به اجراى طرح 
امنیت محله محور در سطح استان اشاره کرد و گفت: یک 
هزار و 188 محله در سراسر استان وجود دارد که در این 
طرح هر محله براســاس خصوصیاتى که داشت، دسته 
بندى و اولویت بندى شد و نیازهاى پلیسى هر محله به 

تناسب وضعیتى که دارد تعریف شده است.
سردار علینقیان با بیان اینکه طى یک ماه اخیر ده ها طرح 
عملیاتى در زمینه مبارزه با سرقت در اداره آگاهى استان 
تعریف شد، ابراز داشت: در این مدت 400 سرقت سنگین 

کشف و حدود یکصد نفر دستگیر شدند.

خرید نردبان 64 مترى براى 
آتش نشانى ضرورى است

اوباش اصفهان 
شناسنامه دار مى شوند

نخل عزادارى 300 ساله را 
سوزاندند!

نصف جهان حـدود سـاعت 15 روز شـنبه 31 
تیرمـاه نخل عـزادارى محله کوشـک اردسـتان 
که قدیمى ها قدمت آن را حدود 300 سـال عنوان 
مى کنند بـه دلایـل نامشـخصى آتـش مى گیرد 
و کامـلاً از بیـن مـى رود.  مراسـم نخـل گردانى 
کـه همچـون تشـییع نمادیـن پیکر امام حسـین 
(ع) اسـت قدمتى 400 سـاله دارد و در شهرستان 
اردسـتان در ایام ماه محرم برگزار مى شود. نخل 
اردسـتان هم از جمله همین درخت هـا بود که در 
روز شـنبه در آتش سـوخت. در ابتدا احتمال هاى 
زیادى از جمله نور شدید خورشـید و آتش گرفتن 
پارچه هاى قدیمـى نخل و یا عبور و مـرور افراد و 
وسـایل نقلیه مشکوك مورد بررسـى قرار گرفت. 
ایـن در حالى بـود کـه دو خـودرو و پنـج مظنون 
در ایـن ارتباط شناسـایى شـدند. اما روز گذشـته 
سـرهنگ مصطفى صادق زاده فرمانـده انتظامى 
شهرسـتان اردسـتان خبر از دسـتگیرى دو متهم 
جـوان در ارتباط با ایـن حادثه داد. ایـن دو نفر که 
در کمتر از پنج سـاعت از ارتکاب جرم شناسایى و 
دستگیر شدند به بزه انتسابى اعتراف و انگیزه خود 
را از ارتکاب جرم اختلاف شـخصى بـا تعدادى از 
اعضاى هیات حضرت ابوالفضل(ع) محله کوشک 
اردسـتان اعلام کردند. از سـویى گفته شده است 
تلاش خواهد شـد  نخل 300 ساله محله کوشک 
بازسـازى شـود، اگرچه دیگر اصالت 300 ساله را 

نخواهد داشت.

خبر

لادن ایرانمنش
هر ســال محرم تا ماه صفر با نواى تعزیه یادآور از خود گذشتگى هایى
 مى شــود که به اندازه یک تاریخ قدمت دارد. هر سال اصفهان با قدوم 
تعزیه گردانان آشنا است. شبیه خوانى هایى که زبان رساى قیام عاشورا را 
به نمایش درمى آورند. هنرى که از دیرباز در اصفهان پایه گذارى شد و و 
یکى از پایه گذاران آن در اصفهان، حاج عبدالرزاق مؤمن زاده خولنجانى 
پایه گذار تعزیه نوین در اصفهان بود و منزلش پایگاه تعزیه استان اصفهان 
بود و هر سال روز جمعه بعد از عید فطر در خولنجان تعزیه 72 تن به همت 
او برگزار مى شد و همه مى دانستند آن روز براى تعزیه روزى ویژه است و 

از همه جا براى دیدن تعزیه به خولنجان مى آمدند. 
بعد از پدر، برگزارى این رویداد به پســر رســید و نیکو ادامه یافت. حاج 
حســینعلى مؤمن زاده نیز در تعزیه کم از پدر نداشــت و مدت ها رئیس 
انجمن تعزیه استان و مسئول شوراى سیاســت گزارى تعزیه بود. بعد 
از فوت او تعزیه گردانان دیگرى در این عرصه آمدند و اصفهان اکنون 

سرآمد تعزیه در کشور است.
هنر بى بدیل تعزیه که در همه انواع حتى مدل هاى حماســى با حماسه 
عاشورا پیوندى ناگسستنى دارد، مهم ترین و اثرگذارترین شیوه نمایش 
ایرانى است که در گذر سالیان دخل و تصرف اندکى بر خود دیده است و 
اصفهان در این زمینه سرآمد شهرهاى دیگر است. نواى ماندگارى که از 
زمان صفویه به اوج رسید و بعد از قرن ها ماندگارى همچنان زنده است. 
در این ارتباط منصور قربانى از تعزیه گردانان قدیمى اصفهانى مى گوید: 
هنر تعزیه شیوه نمایشى خاص ایرانى است که موسیقى، نمایش و ادبیات 
پایه آن را شــکل مى دهد، این هنر اعتقادى، دینى و تاریخى در اواخر 

دوران صفویه و قاجار رونق فراوانى گرفت و به شکل کنونى درآمد.
وى با بیان اینکه تعزیه بر دو نوع غریب و مرســوم تقســیم مى شود، 
مى افزاید: اوج برپایى تعزیه در ماه هاى عزادارى حضرت سیدالشهدا (ع) و 
و به ویژه در اواخر ماه صفر است، تعزیه هاى شهادت حضرت امام حسین 
(ع) و حضرت ابوالفضل (ع) در تعزیه خوانى مرسوم هستند و تعزیه وفات 

پیامبر گرامى اسلام (ص)، شهادت امام حسن (ع) و امام رضا (ع) که در 
ســه روز آخر ماه صفر در اصفهان به ویژه روستاى مشهور و بین المللى 
قودجان رونق ویژه اى مى گیرد جزو تعزیه هاى غریب محسوب مى شود.
به گفته این کارشناس، هنر تعزیه منحصر به واقعه کربلا نیست و درباره 
هر کدام از امامان، پیامبران، شــخصیت هاى تاریخى اجرا مى شود اما 
تعزیه درباره هر کدام از بزرگان که باشد در نهایت به حماسى ترین حادثه 

آفرینش یعنى حادثه کربلا ختم مى شود.
تلفیق هنرمندانه این هنــر اصیل و بومى ایرانى بــا آموزه هاى دینى و 
اعتقادى نشان از عقیده راسخ دینى و ذات هوشمند ایرانیان دارد. به طور 
مثال در تعزیه پیامبر اسلام (ص) ایشان پیش از وفات، از میان دو انگشت 
خویش حادثه خونین عاشــورا را به امام على (ع) نشان مى دهد و بدین 
شکل این حادثه براى مخاطبان بازآفرینى مى شود. حتى در داستان هاى 
حماسى شاهنامه مانند سوگ سیاوش زمانى که قرار است سر سیاوش را 
از تن جدا کنند سیمرغ افسانه اى از وى مى خواهد که به میان بال هایش 
بنگرد و وى واقعه کربلا را به چشم مى بیند و متوجه ناچیزى مرگ خویش 
در برابر عظمت امام حسین (ع) مى شود و با آرامش تن به مرگ مظلومانه 

خویش مى دهد.
گرچه شیوه و اسلوب هنر تعزیه در گذر زمان تغییر چندانى نکرده است 
اما ترویج متون غیرمستند و عدم پذیرش تغییر آن به ویژه در تعزیه هاى 
مرسوم توسط تعزیه خوانان مشــکل آفرین شده است، در واقع این هنر 

اصیل نیاز به آموزش هاى دانشگاهى، پژوهش هاى صحیح دارد.
فرید ضیایى، کارشناس تعزیه هم در این رابطه اعتقاد دارد که تعزیه جزو 
هنرهاى نمایشى است که تمامى اسلوب آن تعریف شده و بر پایه قواعد 
است، حرکت، چرخش ســوارکار یا فرد پیاده به هر جهت، معنا و مفهوم 
خاصى دارد و تعزیه خوان همانند هنرمندان تئاتر باید از نظر بدنى ورزیده 

بوده وصداى تمرین شده اى داشته باشد.
وى با تاکید بر اینکه شــیوه قدیمى تعزیه اگر به درستى اجرا شود، براى 
جوانان نیز جذاب است و نباید به اسم جوان پســندانه کردن تعزیه آن 

را دچار تحریف کنیــم، مى گوید: در وهله نخســت باید دقت کنیم که 
بازآفرینى با خلاقیت متفاوت اســت چرا که اگر قرار باشــد خلاقیتى 
در تعزیه ایجاد شــود به یقین دیگر نام تعزیه را برخود نخواهد داشــت 
چراکه شــیوه جدیدى خلق و آفرینش شده اســت.لازم است آموزش 

این هنر اصیل را همانند بســیارى از هنرهاى دیگر به شکل آکادمیک 
و دانشــگاهى دربیاوریم و در واقع تعزیه باید در بحث هنرهاى نمایشى 
ورود پیدا کند تا جایگاه خود را به درستى بازیابد و این امر نیازمند حمایت 

جدى است.

واقعه کربلا از منظر هنر تعزیه 

آگهى تغییرات
 شرکت سهامى خاص صدرا تجارت خواجو به شناسه ملى 14012234546 و به شماره 
ثبت 73956 به استناد صورتجلســه مجمع عمومى فوق العاده مورخ 1402/03/27 
تصمیمات ذیل اتخاذ شد: *محل شرکت به آدرس استان اصفهان، شهرستان اصفهان، 
بخش مرکزى، شهر اصفهان، خواجو، کوچه فردوســى [5]، خیابان چهارباغ خواجو، 
پلاك 205 -، ساختمان صدر خواجو، طبقه 1، واحد 24 به کد پستى 8153716628 
تغییر یافت و ماده مربوطه دراساسنامه اصلاح گردید . اداره کل ثبت اسناد و املاك استان 

اصفهان اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجارى اصفهان (1530003)

فقدان مدارك
ســند کمپانى، بــرگ ســبز و کارت خودرو ســوارى 
پژو تیپ پارس مــدل 1382 بنزینى به شــماره موتور 
22828210440 و شماره شاسى82809500 به شماره 
پلاك 67 – 725 ط 29 متعلق به عرفان خنجرى سینى به 
شماره ملى 1273802039 فرزند سعید مفقود گردیده و 

از درجه اعتبار ساقط مى باشد.

آگهى تغییرات
 شرکت سهامى خاص صنایع و تجارت رها صدر آسیا به شناسه ملى 14006834948 و به شماره ثبت 58617 به استناد صورتجلسه هیئت مدیره 
مورخ 1402/04/10 تصمیمات ذیل اتخاذ شد: - صبا صباغ به شماره ملى 1270581376 به سمت مدیرعامل و به سمت عضو اصلى هیئت مدیره 
محمدحسین عطابخش به شماره ملى 1287261752 به ســمت نایب رئیس هیئت مدیره رحیم اسفندیارى به شماره ملى 1289167885 به 
سمت رئیس هیئت مدیره براى مدت دوسال انتخاب گردیدند. -کلیه اوراق و اسناد مالى و تعهدات شرکت با امضاء مدیر عامل و نایب رئیس هیأت 
مدیره و با مهر شرکت معتبر است.ضمنا مدیر عامل شرکت مجرى مصوبات هیات مدیره خواهد بود. اداره کل ثبت اسناد و املاك استان اصفهان 

اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجارى اصفهان (1530018)



ورزش 074640 سال بیستمدوشنبه  2 مرداد ماه   1402

کاپیتان تیم ملى عراق که از روبین کازان روســیه به تهران براى تمرینــات مس نقل مکان کرد، 
این روزها در تمرینات حضور فعالى دارد و با توجه به دیر اضافه شــدن بــه تمرینات این روزها در 

رت  صلاحدید کادرفنى با برگزارى وعده هاى تمرینى اضافى، در تلاش اســت که خود را هرچه سریع تر به صــو
آمادگى کامل پیش از شروع مسابقات برساند. على عدنان که از ســال 2013، فوتبال اروپا را براى ادامه فوتبال خود 
انتخاب کرد، پس از دو فصل حضور در ریزه اسپور ترکیه ، سال 2019 در سرى A براى اودینزه و آتالانتا به میدان رفت. 
لیگ هاى آمریکا، دانمارك و روسیه، مى توانستند شاهد حضور درخشان این ستاره فوتبال عراق باشند اما مصدومیت هاى 

بدموقع، درخشش را از على گرفتند. ایران، ششمین کشورى است که او فوتبال خارجى خود را در آن پیگیرى مى کند. 

على علیپور که طى پنج ماه گذشته به دلیل پارگى رباط صلیبى نتوانسته بود براى ژیل ویسنته به میدان برود، 
در نخستین بازى رسمى فصل 24-2023 نیز در فهرست تیمش مقابل اولیویرنسه نیز حضور نداشت که 
شکست غیرمنتظره اى نیز متحمل شدند. یاران علیپور که فصل گذشته را با قرار گرفتن در جایگاه سیزدهم 
جدول لیگ برتر پرتغال به پایان رساندند، در نخستین بازى فصل جدید در رقابت هاى لیگ کاپ با نتیجه یک 

بر صفر برابر اولیویرنسه مغلوب شدند. على علیپور امیدوار است نهایتا تا یک ماه آینده شرایط بهترى از نظر 
جسمانى پیدا کند و بتواند هرچه زودتر به میادین برگردد و به هفته هاى ابتدایى لیگ برتر پرتغال که از 

20 روز دیگر آغاز مى شود، برسد و دوباره در ترکیب و خط حمله ژیل ویسنته قرار بگیرد.

حضور کاپیتان عراقى در تمرینات مس حذف زودهنگام یاران علیپور

شاگردان محمد ربیعى در دیدار مقابل مس کرمان مغلوب شدند.تیم 
فوتبال ذوب آهن که پس از حضور محمد ربیعى روى نیمکت این تیم 
در کنار انجام تمرینات آماده سازى، برگزارى دیدارهاى تدارکاتى را 
نیز در دستور کار قرار داده تا شرایط خوبى براى حضور در لیگ برتر 
پیدا کند، عصر شنبه به مصاف تیم دســته اولى مس کرمان رفت.
شــاگردان ربیعى که براى برپایى اردوى آماده سازى راهى تهران 
شده اند، در چهارمین مسابقه تدارکاتى پیش فصل  با نتیجه 4 بر صفر 
مقابل مس کرمان شکســت خوردند و نتوانستند روند پیروزى هاى 

اخیرشان را ادامه بدهند.
تیم ذوب آهن که سه روز قبل در دیدار دوستانه مقابل فولاد خوزستان 

به برترى رسیده بود، با ترکیبى که بیشترشــان را بازیکنان جوان 
تشکیل مى دادند، نتوانست تیم مس کرمان را شکست دهد و باخت 

سنگینى را متحمل شد.
امیرحســین یحیى زاده، محمد صبورى، على وزیرى پناه و خشایار 
زبرجد چهار بازیکن گلزن مس کرمان در مســابقه دوستانه مقابل 
ذوب آهن بودند.شاگردان محمد ربیعى پیش از این در دیدار مقابل 
امیدهاى ذوب آهن به پیروزى 4 بر یک رسیده بودند و در ادامه تیم 
آلومینیوم را با نتیجه یک بر صفر و فولاد خوزستان را با نتیجه 2 بر یک 
شکست دادند تا با واگذار کردن نتیجه مسابقه با مسى ها اولین باخت 

در کارنامه ربیعى روى نیمکت ذوب آهن ثبت شود.

مهاجم فصل گذشته سپاهان امسال به تیمى پیوسته که 
آقاى گل رقابت هاى لیگ یک فصل گذشته که رکورد 

گلزنى در مسابقات را شکست هم آنجاست. 
داستان زندگى حرفه اى عیسى مرادى مهاجم 25 ساله 
این فصل  شــمس آذر قزوین جالب توجه است. چیزى 
شبیه مار و پله البته در مسیر صعودى یا طى کردن یک 
شبه، راه صدساله. او که در رقابت هاى لیگ 3 دو فصل 
پیش توانست عنوان آقاى گلى را با تیم نفت ایرانیان به 
دســت بیاورد در حالى که فصل گذشته را به تیم خوشه 
طلایى ساوه پیوسته بود یک بازى دوستانه زندگى اش 
را تغییر داد. او براى بازى با تیم سپاهان نوین به اصفهان 
رفته بود که عملکردش نظر ژوزه مورایس را جلب کرد 
و عضوى از تیم پرستاره فصل گذشــته بود. او البته کم 
فرصت بازى پیدا کرد با این حال نسبت به میزان دقایقى 
که در زمین بوده عملکرد نســبتا خوبى را در اولین سال 
حضورش در لیگ برتر از خود به جا گذاشــته است. این 
مهاجم اهل زنجان فصل گذشته تنها در یک بازى و آن 
هم برابر آلومینیوم 90 دقیقه در زمین بود و گل مساوى 
سپاهان را هم به ثمر رساند. او در بازى برابر تراکتور هم 
در یک نیمه حضورش دو گل براى تیم مورایس به ثمر 
رساند. او در پایان فصل از ســپاهان جدا و به شمس آذر 
پیوسته است: «راستش مى خواستم بازى بیشتر به من 
برسد. از تیم هاى دیگرى هم پیشنهاد داشتم اما شمس 

آذر را ترجیح دادم.» 
او افزود: «پارسال آقاى شهاب زندى مدیرعامل و آقاى 
سعید دقیقى سرمربى شمس آذر من را مى خواستند اما 
قسمت نشد که بیایم.» با این حال مرادى در پایان فصل 
از سپاهان جدا شد. طلایى ها در این فصل تیمشان را با 
محوریت بازیکنان باتجربه بسته و بعد از انتقال عیسى آل 
کثیر، کاوه رضایى، رضا شکارى و ماندن شهریار مغانلو 

به نظر رقابت در خط حمله براى مرادى کارى دشوار بوده 
است: «آقاى مورایس نظرش این بود که به تیمى بروم که 
بتوانم بازى کنم و بعد به سپاهان برگردم. گفت دوست 

ندارد که من نیمکت نشین باشم.»
او درباره دلایل بازى نکردنش در ســپاهان هم گفت: 
«شرایط در سپاهان خاص بود و البته شهریار مغانلو هم 
حضور داشت. البته من چند بازى انجام دادم و 3 گل هم 
زدم. اما خب مسائلى پیش آمد که بهتر است چیزى نگویم 
اما خب جایى که شهریار مغانلو هســت رقابت و بازى 

کردن هم سخت است.»
مهاجم جــوان دلایل جدایى اش را ترکیبى از مســائل 
مختلف مى داند: «جدایى ام هــم فنى بود و هم غیرفنى 
که بعدا راجع به آن صحبت مى کنم.» او که در اولین سال 
حضورش در تیم پرمهره سپاهان کمتر فرصت بازى یافت 
و با این حال سه گل زد این فصل باید با رحمان جعفرى 
که با 24 گل رکورد مسابقات را شکسته و آقاى گل لیگ 
یک شده رقابت کند: «لیگ یک خیلى با لیگ برتر فرق 
دارد. البته رحمان فصل قبل خــوب گل زده و رکورد را 
شکسته اما معتقدم لیگ برتر خیلى متفاوت از لیگ یک 
اســت. مدافعان و دروازه بان هاى خوب و بازیکنانى که 
تجربه ملى دارند کار را خیلى در لیگ برتر سخت و متفاوت 
کرده اند. امیدوارم رحمان زودتر از مصدومیت برگردد و 

بتوانیم دو نفرى بجنگیم  و رقابت کنیم. »
شــمس آذر فصل گذشــته چند هفته مانــده به پایان 
رقابت هاى لیگ یک به مقام قهرمانى رســید و به لیگ 
برتر صعود کرد. مهاجم جدید این تیم در این باره گفت: 
«امسال هم شمس آذر تیم خوبى است. مهره هاى اصلى 
حفظ شدند، چند بازیکنى که جدا شدند به تیم هاى خوبى 
رفتند. من خیلى به این تیم امیدوارم، تیم جوانى هستیم و 

مى توانیم جزو هشت تیم بالاى جدول باشیم.»

طلسم 
شکست ناپذیری
 ذوب آهن ربیعی 
شکست

مهاجم سابق سپاهان: 

مورایس دوست نداشت من 
نیمکت نشین باشم

2ذوب آهنى آبى پوش شدند 
بازیکن سابق ذوب آهن پس از توافق با مدیرعامل باشگاه 
استقلال خوزستان قرارداد خود را با آبى هاى اهوازى ثبت 
کرد. شهرام سالارى در تیم هاى ساپیا، شاهین شهردارى 
بوشهر، خیبر خرم آباد و ذوب آهن به میدان رفته است و با نظر 
سیداکبر پورموسوى به جمع آبى پوشان دیار کارون ملحق 
شد.  این بازیکن چند هفته پیش با باشگاه پیکان قرارداد 
بسته بود که به صورت توافقى از جمع خودروسازان جدا شد. 
همچنین محمد سلطانى مهر، بازیکن اسبق تیم هاى ملى 
جوانان و امید ایران که فصل قبل یکى از بازیکنان کلیدى 
ذوب آهن به شــمار مى رفت نیز با نظر سرمربى استقلال 

خوزستان به جمع آبى پوشان اهوازى پیوست.

 پیروزى پورتو با درخشش طارمى
پورتو مقابل کاردیف با درخشــش مهاجم ایرانى خود به 
برترى رســید. در چارچوب دیدارى دوستانه، تیم فوتبال 
پورتو در اولین مسابقه پیش فصل خود به مصاف کاردیف 
رفت و به برترى 4 بر صفر رسید. در این بازى مهدى طارمى 
در ترکیب ثابت پورتو حضور داشت و توانست هم گل بزند 
و هم پاس گل بدهد. مهاجم ایرانى پورتو 73 دقیقه بازى 
کرد و نمایشى خوب داشت. کاردیف سیتى، تیم دسته اول 
فوتبال انگلیس است که فصل گذشته در رده بیست و یکم 
چمپیون شیپ جاى گرفت. پورتو پنج شنبه در دومین دیدار 

دوستانه خود به مصاف ولورهمپتون خواهد رفت.

هافبک اسبق سپاهان در لیگ یک 
مهدى کیانى هافبک دفاعى اسبق سپاهان که با بیش از 
10 سال بازى با پیراهن تراکتور یکى از 3 بازیکن تاریخى 
سرخپوشان تبریزى به حســاب مى آید در لیگ هجدهم 
از این تیم جــدا و راهى اصفهان شــد. کاپیتان محبوب
 تى تى ها بعد از دو فصل بازى با پیراهن طلایى پوشــان 
اصفهانى و حضورى کوتاه مدت در جمع نارنجى پوشان 
مس در نقل و انتقالات زمستانى لیگ بیستم دوباره به تبریز 
بازگشت. کاپیتان تى تى ها اما براى فصل جدید به لیگ یک 

رفته و قرار است پیراهن خیبر خرم آباد را به تن کند.

على علیپور که طى پنج ماه گذ
در نخستین بازى رسمى فص
شکست غیرمنتظره اى نیز مت
جدول لیگ برتر پرتغال به پایا

بر صفر برابر اولیویرنسه مغلوب
جسمانى پیدا کند و بتواند هرچ
20 روز دیگر آغاز مى شود، برس

حذف ز
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تیم کککککککاپیتان
ناینروزها ااااااااااا

رت  صلاحدید کادرفصــو
آمادگى کامل پیش از شروع م
انتخاب کرد، پس از دو فصل ح
لیگ هاى آمریکا، دانمارك و رو
بدموقع، درخشش را از على گر

 براى ژیل ویسنته به میدان برود، 
ولیویرنسه نیز حضور نداشت که 
با قرار گرفتن در جایگاه سیزدهم 
ابت هاى لیگ کاپ با نتیجه یک 
 ماه آینده شرایط بهترى از نظر

ز از ایى لیگ برتر پرتغال که
ه قرار بگیرد.

حضور ک علیپور

مرضیه غفاریان
تنور نقل و انتقالات تابستانى برتر در حالى داغ شده که گزینه هاى خرید استقلال یکى یکى از 
دست مى روند. در همین راستا روز گذشته خبر رسید که پرونده حضور مهدى قائدى و امیرحسین 
حسین زاده در جمع شاگردان نکونام در لیگ بیست و سوم با ناکامى مدیران این باشگاه تهرانى 
بسته شد و کرسى نشینان استقلال موفق نشدند رضایت همتایان خود در امارات و بلژیک را براى 

استخدام دو  بازیکن سابق خود به دست آورند.
با وجود مذاکرات باشگاه استقلال با باشگاه شباب الاهلى و باشگاه شارلروار براى جذب دائمى 
باشوى آبى ها و خرید پدیده سابق تیم فرهاد، طرف اماراتى و طرف بلژیکى، هر دو دست رد به 

سینه مدیران تیم آبى پوش تهران زدند. 
مدیر اجرایى باشگاه الاهلى کتباً و در نامه اى رســمى خطاب به مدیرعامل باشگاه استقلال با 
اعلام نیاز به این ستاره ایرانى در ادنوك امارات صراحتاً عنوان کرد که پاسخ آنها به درخواست 

رسمى آبى پوشان براى در اختیار قرار گرفتن مهدى قائدى منفى است.
پس از آنکه باشوى محبوب آبى پوشان نیز در پستى اینستاگرامى با «پسر استقلال» نامیدن خود 
از هواداران این تیم علیرغم میل باطنى اش خداحافظى کرد، هم تیمى سابق او نیز در اقدامى 
مشابه با خداحافظى از آبى دوستان براى این تیم تهرانى آرزوى موفقیت و پوشیدن پیراهن تیم 
مورد علاقه خود را به آینده موکول کرد. تا به این صــورت در روزى که حضور قائدى در لیگ 
بیست و دوم در خط آتش استقلال منتفى اعلام شد بحث جانشینى امیرحسین حسین زاده به 

جاى این وینگر ملى پوش در جمع شاگردان جواد نکونام نیز کان لم یکن تلقى شود.   
اینها همه در حالى رســانه اى شــد که پیش از این هم نام محمد محبى دیگر مهره مورد نظر 
استقلالى ها براى درخشش در این پست با پیوستن این هافبک هجومى به تیم روستف روسیه 

از لیست خرید تابستانى آبى هاى پایتخت خارج شده بود. 
با وجود این، جواد نکونام دست روى دست نگذاشــته و با جذب  مهرداد محمدى و آریا برزگر 
نخستین گام را براى تقویت خط آتش تیم خود برداشته است. ضمن اینکه جواد علاوه بر آبى 
پوش کردن وینگر هجومى 29 ساله پیشین سپاهانى ها و استخدام مهاجم 20 ساله پرسپولیسى 
تیم امید ایران، روى 3 مهره هجومى دیگر هم دست گذاشــته است. شایعه شده که سرمربى 
استقلال قصد دارد با قراردادن محمد على نژاد، یاسین سلمانى و محمدحسین اسلامى در سبد 
خرید تابستانى خود، قدم بعدى را براى تقویت خط حمله تیمش با انتقال این بازیکنان از اصفهان 
به تهران بردارد. باید منتظر ماند و دید مدیران باشگاه استقلال که در مذاکرات خود با همقطاران 
خارجى شان به بن بست رسیدند مى توانند با سلمانى بازیکن آزاد سپاهانى ها و همچنین کرسى 
نشینان هموطن خود در تیم هاى سپاهان و ذوب آهن براى جذب على نژاد و اسلامى به توافق 

برسند یا خیر؟

جذب جذب 22 مهره، ناکامى در بازگرداندن  مهره، ناکامى در بازگرداندن 22 لژیونر و مذاکرات لژیونر و مذاکرات
 ادامه دار براى خرید  ادامه دار براى خرید 33 بازیکن بازیکن

خط حمله استقلالخط حمله استقلال
 و پرونده هاى باز و بسته آن و پرونده هاى باز و بسته آن

آذر را ترجیح دادم.» 
او افزود: «پارسال آقاى شهاب زندى مدیرعامل و آقاى 
سعید دقیقى سرمربى شمس آذر من را مى خواستند اما 
قسمت نشد که بیایم.» با این حال مرادى در پایان فصل 
از سپاهان جدا شد. طلایى ها در این فصل تیمشان را با 
ىىىىىىىعیسىآ آلآل آل آل آل محوریت بازیکنان باتجربه بسته و بعد از انتقال 
غ مغانلو ماندن شهریار شکارى و رضا کاوه رضایى، کثیر،

شــمس آذر فصل گذشــته چند هفته مانــده به پایان 
رقابت هاى لیگ یک به مقام قهرمانى رســید و به لیگ 
برتر صعود کرد. مهاجم جدید این تیم در این باره گفت: 
«امسال هم شمس آذر تیم خوبى است. مهره هاى اصلى 
حفظ شدند، چند بازیکنى که جدا شدند به تیم هاى خوبى 
رفتند. من خیلى به این تیم امیدوارم، تیم جوانى هستیم و 

مى توانیم جزو هشت تیم بالاىجدول باشیم.»



صاحب امتیاز: شرکت رسانه گستر نصف جهان

فرهنگى، اجتماعى،اقتصادى و سیاسىفرهنگى، اجتماعى،اقتصادى و سیاسى

ــنگر  ــات روش ــد و از آی ــد پذیری ــودمند پن ــاى س ــرت ه ــدا از عب ــدگان خ اى بن
ــد  ــد، بپرهیزی ــا بیــان رســا شــما را ترســانده ان ــد. و از آنچــه ب عبــرت آموزی
و از یــاد آورى هــا و اندرزهــا ســود ببریــد، آنچنــان کــه گویــا چنــگال مــرگ 
ــده و ــا قطــع ش ــتگى ه ــا و دلبس ــته آرزوه ــه و رش ــرو رفت ــما ف ــر ش در پیک
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ــده اى اســت، ســوق  ــراه هــر کســى گــواه و ســوق دهن اســت. آن روز کــه هم
دهنــده اى کــه تــا صحنــه رســتاخیز او را مــى کشــاند و شــاهدى کــه بــر اعمــال 

مولا على (ع)او گواهــى مــى دهــد.

مدیر عامل و سردبیر: ایرج ناظمى

مدیر مسئول: هوشنگ غلامى

نشانى: اصفهان، خیابان مدرس، خیابان ادیب

تلفن: 34452005                نمابر: 34452006

چاپ:   رنگین کمان                          

تمام درآمد حاصل از فروش این روزنامه و بخشى از مبلغ آگهى هاى بازرگانى صرف کمک به بیماران نیازمند مى شود.

وب سایت:

ایمیل:

سروش:

اینستاگرام:

پیامک: 30007642       و      09132008640

www.nesfejahan.net

 info@nesfejahan.net

nesfejahannewspaper

nesfejahannewspaper

 مدیرعامل شرکت توسعه مجتمع هاى سیاحتى، فرهنگى و ورزشى سپاهان شهردارى 
اصفهان گفت: تله کابین مجتمع گردشــگرى صفه، به علت به روزرســانى ســامانه 
مانیتورینگ و ارتقاى سیستم فروش بلیت از امروز (شنبه) به مدت یک هفته تعطیل شد.

به گزارش روابط عمومى شــرکت توسعه مجتمع هاى ســیاحتى، فرهنگى و ورزشى 
سپاهان شهردارى اصفهان، سعید ساکت با اشــاره به تعطیلى یک هفته اى تله کابین 
صفه اظهار کرد: انجام اقدامات فنى به منظور کسب اطمینان از ارائه خدمات تفریحى و 
گردشگرى به آحاد مردم از اهمیت ویژه اى برخوردار بوده و با توجه به آنکه ابرسازه هاى 
تفریحى کلانشهر اصفهان ذیل مدیریت شــرکت توسعه سیاحتى سپاهان محسوب 
مى شود، سعى بر آن داریم تا ارتباط خود را با سازمان ملى استاندارد و کارشناسان معتمد 

آن به طور مداوم حفظ کنیم.
وى افزود: همانطور که در رسانه ها در روزهاى اخیر اعلام شد، گواهى نخستین مرحله 
مراقبتى تله کابین صفه پس از صدور مجوز استاندارد بهره بردارى در پایان 1401 صادر 
شد و این ابرسازه تفریحى در سلامت و ایمنى کامل قرار دارد، اما مداومت بررسى هاى 

فنى مورد تأکید هیئت مدیره و تیم مدیریتى مجموعه است.
مدیرعامل شرکت توسعه مجتمع هاى سیاحتى، فرهنگى و ورزشى سپاهان شهردارى 
اصفهان با بیان اینکه بازدید و بررسى دوره اى از دکل ها و تجهیزات این ابرسازه مهم 
در اصفهان به صورت منظم توسط پرسنل فنى و متخصص شرکت انجام مى پذیرد، 
خاطرنشــان کرد: پیرو انجام اورهال فنى دوره اى توســط شــرکت و به روزرسانى 
مانیتورینگ این ابرسازه تفریحى، تله کابین صفه از امروز _شنبه سى ویکم تیرماه_ تا 

شنبه هفتم مردادماه 1402 تعطیل است.
وى خاطرنشان کرد: امیدواریم که بتوانیم با ارائه خدمات ایمن، گام مثبتى در راستاى 

ارائه خدمات تفریحى و گردشگرى مردم کلانشهر اصفهان، استان و کشور برداریم.
ســاکت خاطرنشــان کــرد: ســایر ظرفیت هــاى تفریحــى و گردشــگرى 
مجموعــه در ایــن مــدت از جمله ســالن بولینــگ، موکــب حســینى مجتمع 
گردشــگرى صفــه و ظرفیت هــاى غذایــى، فعــال و مشــغول خدمــت 

رسانى است.

براى اجراى طرح به روزرسانى مانیتورینگ؛

تله کابین صفه
 یک هفته  تعطیل است

در نشست مدیر عامل آبفاى اســتان و مدیر کل 
راهدارى و حمل و نقل جــاده اى اصفهان که به 
منظور توسعه تعامل و خدمت رسانى به مردم برگزار 
گردید، بر لزوم تامین آب شرب اقامتگاه هاى بین 
راهى تاکید شد. حسین اکبریان با بیان اینکه استان 
اصفهان با وسعت 107 هزار کیلومتر مربع، انواع 
شبکه هاى بزرگراهى، آزادراهى، اتوبانى و روستایى 
کشور را در خود جاى داده است، گفت: آبفاى استان 
اصفهان به عنوان یک شرکت جهادى و خدمت 
رســان، تمام تلاش خود را در راستاى تامین نیاز 
مردم به آب شرب پایدار به کار مى بندد.وى افزود: 
اداره کل راهدارى و حمل و نقل جاده اى مساحت 
و کاربرى بخش هاى مختلف اقامتگاه هاى بین 
جاده اى، تعــداد کارکنان ثابت و تعــداد تقریبى 
مســافران را براى برآورد میزان تامین آب مورد 
نیاز در اختیار آبفاى استان اصفهان قرار دهد تا در 

خصوص تامین آب، اقدامات لازم صورت گیرد.
در ادامه فرزاد دادخــواه، مدیرکل اداره راهدارى و 
حمل و نقل جاده اى شــهر اصفهان از همکارى 
آبفا در تامین نیازهاى آبى اقامتگاه هاى بین راهى 
تشکر کرد و گفت: هر چه تعامل بین ادارات بیشتر 
باشد، خدمت رسانى به مردم سریع تر و بهتر انجام 
خواهد شد.گفتنى اســت در این جلسه همچنین 
در خصوص انشــعاب آب اداره راه تیران، جندق، 
خوانسار و مسجد سه راهى پلیس راه شاهین شهر 
و همچنین جا به جایى تاسیسات زیرگذرهاى فیلور 

و رحمت آباد بحث و تبادل نظر شد.

تامین آب شرب
 اقامتگاه هاى بین راهى

 رئیس کمیسیون کشاورزى و صنایع وابسته اتاق بازرگانى اصفهان از راه اندازى میز 
خدمت سازمان جهاد کشاورزى استان در این اتاق براى پیگیرى مسائل و مشکلات 

فعالان حوزه کشاورزى و دامپرورى خبر داد.
به گزارش روابط عمومى اتاق بازرگانى اصفهان، امیر کشانى رئیس اتاق بازرگانى 
اصفهان در نشســت انجمن صنفى کارفرمایى گاوداران استان در اتاق بازرگانى 
اظهار داشــت: امیدوارم فعالان این حوزه از حضور دو فعال بخش کشــاورزى و 

دامپرورى در هیئت رئیسه و هیئت نمایندگان اتاق دهم نهایت استفاده را ببرند.
وى ضمن اشاره به اهمیت بخش کشاورزى و دامپرورى در تأمین امنیت غذایى 
کشور و پیگیرى جدى مسائل این حوزه در اتاق اصفهان افزود: امیدوارم با توسعه 
برندهاى موجود تولید محصــولات لبنى در اصفهان یا ایجــاد یک برند جدید و 
بزرگ، حجم عمده شیر تولیدى در اســتان در خود اصفهان فرآورى و تبدیل به 

محصولات لبنى شود.
مهرداد مرادمند، رئیس سازمان جهاد کشاورزى استان نیز ضمن ابراز خرسندى 
از اهتمام اتاق اصفهان براى رفع مسائل و مشــکلات فعالان حوزه کشاورزى و 
دامپرورى بیان کرد: این مسائل باید همواره مورد پایش قرار گیرد تا در زمان خود 
و پیش از تبدیل شدن به بحران حل و فصل شود و زمان و انرژى کمترى از فعالان 
اقتصادى و تولیدکنندگان بگیرد. سازمان جهاد کشاورزى استان نیز براى پیگیرى 
این پیشنهادات، تمام قد در خدمت فعالان این حوزه است و این پیشنهادها مى تواند 

در جلسات شوراى گفت وگوى دولت و بخش خصوصى استان هم مطرح شود.
لزوم رفع موانع تولید، قیمت پایین خرید شــیر از دامداران، اطلاق آلاینده بودن 
به واحدهاى تولیدى، چالش تأمین آب دامدارى هــا، تعیین جرایم و مالیات هاى 
سنگین براى واحدها، مشــکلات تأمین نهاده و چالش تأمین نیروى کار از جمله 

موارد مطرح شده از سوى شرکت کنندگان در این نشست بود.

نصب نیروگاه هاى خورشیدى در خوانسار با هدف کسب درآمد پایدار روستائیان 
آغاز و در حال اجرا است.

 مدیر اداره برق خوانسار گفت: هم اکنون 72 واحد نیروگاه خورشیدى بر روى پشت 
بام منازل در 8 روستاى شهرستان نصب و راه اندازى شده است.

فرهاد بلابادى افزود: 38 نیروگاه با استفاده از تســهیلات پرداخت شده از سوى 

بسیج ســازندگى، 24 نیروگاه با استفاده از تســهیلات کمیته امداد و 3 نیروگاه با 
استفاده از تسهیلات بهزیستى نصب و راه اندازى شده اند.

وى با اشاره به ظرفیت خوب خوانسار براى نصب این پنل ها با توجه به هواى صاف 
و بدون گرد و غبار و آلودگى گفت: هر صفحه خورشیدى توانایى تولید 5 کیلو وات 

در ساعت برق را دارد.

ذوب آهن اصفهان به منظور رشــد تولید و بهره ورى، یک پلنت جدید اکسیژن 
با ظرفیت 25 هزار نرمال متر مکعب در ساعت را در دســت احداث دارد. افشین 
رضوانى مجرى پروژه پلنت اکسیژن  با اشاره به اینکه پیمانکار پروژه شرکت صفا 
فولاد سپاهان است و نوع قراردادآن EPC مى باشد، گفت : براى برنامه تولید 3/6 
میلیون تن در ســال به میزان 90 هزار نرمال مترمکعب در ســاعت اکسیژن نیاز 
است. به نوعى دیگر مى توان گفت علاوه بر میزان تولید فعلى اکسیژن درکارخانه، 
25هزارنرمال مترمکعب بر ساعت اکســیژن دیگر هم مورد  نیاز مى باشد و بدین 
منظور احداث پروژه پلنت اکســیژن در این مجتمع عظیم صنعتى در دستور کار 

قرار گرفت.
وى افزود: معاونــت برنامه ریزى و توســعه(مدیریت هاى اجرایــى پروژه ها و 
هماهنگى امور مهندسى و نظارت) دستگاه ناظر و کارفرماى این پروژه مى باشند.

رضوانى با اشــاره به اینکه پروژه جدید اکســیژن با مبلغ قرارداد 75/33 میلیون 
یورو، تیرماه سال 1392 به شرکت صفا فولاد سپاهان واگذارگردید ، اظهار داشت 
: عملیات اجرایى پروژه از شهریور ســال مذکور آغاز شد و عملیات بتن ریزى آن 

انجام شــده و همچنین نصب اســکلت فلزى 840 تن ، نصب تجهیزات 2 هزار 
400 تن ، 88 هزار و 500 تن لوله کشى و 100 کیلومتر نیز کابل کشى این پروژه

 مى باشد. 

راه اندازى میز خدمت سازمان جهاد کشاورزى در اتاق بازرگانى اصفهان

آغاز نصب نیروگاه هاى خورشیدى در خوانسار

احداث واحد جدید اکسیژن در ذوب آهن

احداث پردیس فناورى نفت و انرژى
  با محوریت مشعل پویا

آیین امضا و تبادل توافقنامه احداث پردیس فناورى 
نفت و انرژى نصف جهان در هلدینگ پترو پالایش 

اصفهان برگزار شد.
مدیرعامل هلدینــگ پترو پالایــش اصفهان در 
این آیین گفت: ما شــاهد رویداد بزرگى هستیم و 
شرکت مشعل پویا اسپادانا به نمایندگى از هلدینگ 
پتروپالایش اصفهــان، پردیس فنــاورى نفت و 
انرژى نصف جهان را در زمین چهل هکتارى خود 

احداث مى کند.
محســن قدیرى توضیح داد: با راه اندازى شــش 
شرکت زیر مجموعه در پالایشگاه اصفهان، درصدد 
دستیابى به بالاترین ضریب پیچیدگى و سوددهى 
در پالایشــگاه اصفهان هســتیم و شرکت مشعل 
پویا شــرکتى اســت، که  در زمینه احداث نیروگاه 
هزارمگاواتى خورشــیدى و تجهیزات ابزار دقیق، 
سیســتم هاى کنترل و برق از توان متخصصان و 
دانشمندان ایرانى استفاده خواهد کرد و با برند ملى 

وارد بازارهاى جهانى مى شود.
رییس شــهرك علمى و تحقیقاتــى اصفهان هم 
گفت: با احداث این پردیس شــرکت هاى دانش 
بنیان مى توانند در زمینه نفت و انرژى ســبب رشد 

پالایشگاه و افزایش سود دهى شوند.
دکتر مصلحى با اشاره به توان شرکت هاى دانش 
بنیان، خواســتار حمایت از نخبگان و دانشگاهیان 
از طرف هلدینگ پتروپالایش و شــرکت مشعل 

پویا شد.
مدیرعامل مجموعه علمى صنعتى مشعل پویا هم 
گفت: ما از ابتداى راه اندازى شرکت به دنبال ارتباط 
موثر و بهتر با دانشــگاهیان و دانشــمندان بودیم 
راه اندازى این پردیس گام موثر مشــعل پویا براى 
اســتفاده از توان و تخصص جوان ایــن مرز و بوم 

خواهد بود.
مجید نادرى نژاد افزود: در این پردیس بســترى 
فراهم خواهد شد که شرکت هاى تخصصى بتوانند، 
با استفاده از فضاى موجود، زمینه رشد و تکامل خود 

و شرکت مشعل پویا را فراهم کنند.
کشمیرى مشــاور شرکت مشــعل پویا در احداث 
پردیس هــم گفت: احداث پردیــس نصف جهان 
توسعه علمى و تخصصى صنعت پتروپالایش را  در 
پى دارد و با استقرار حدود 150 شرکت  دانش بنیان 
در این پردیس، زمینه اشتغال حدود پنج هزار نفر از 

دانشگاهیان و دانشجویان فراهم خواهد شد.


